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ناشران از يك پديده رو به گسترش در صنعت نشر مى گويند

 كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند
 

براى كودكانمان چه بذرى 
كاشته ايم؟

عباسعلى سپاهى يونسى: به پسرم مى گويم 
« بايد بريم به ساختمان پزشــكان فارابى. اسم 
خيابان را من حفظ مى كنم و اسم ساختمان را هم 
تو به خاطر بسپار» و او قبول مى كند. توى تاكسى 
ناگهان پســرم مى گويد:«من اســم ساختمون 
پزشــكان رو فراموش كردم چى بود؟» مى گويم 
«فارابى بود. راستى مى دونى فارابى كيه؟ » پسرم 
جواب مى دهــد: « من از كجا بدونــم» و قبل از 
اينكه چيزى بگويم مى گويد: « راستى بابا امروز 
فهميدى بن تن چه كار كرد توى كارتون جديد؟» 
و من مى گويم « يعنى تو اون همه شخصيت بن 
تن رو به خاطر دارى با اون اسماى سخت ولى يك 
فارابى رو كه دانشمند ايرانى بوده به خاطر ندارى 

و فراموش كردى؟ از دست تو پسر». 
راننــده كه بــه گفت و گوى ما گــوش مى دهد، 
مى گويد: « اى آقا اين مشــكل شما تنها نيست؛ 
ما هم از اين مشكلات با اين بچه هاى نسل جديد 
داريم». بعد دو ســه جمله اى درباره فارابى براى 
پسرم مى گويم و او دوباره بر مى گردد به بن تن و 
لاك پشت هاى نينجا! بعد از شنيدن صحبت هاى 
راننده كه از دردى مشابه سخن مى گويد دوباره 
به اين نكته فكر مى كنم كه بــه كودكانمان چه 
داده ايم كه از آن ها چيزى مى خواهيم؟ ما كدام 
بذر را كاشــته ايم كه حال اميد برداشت داريم؟ 
واقعيت اين است كه چيزى نكاشته ايم و اگر هم 
كاشته ايم بسيار كمتر از آن چيزى است كه نياز 
امروز كودكان اين سرزمين است و نكته جالب تر 
اينكه به جاى پرداختن به كــم كارى خودمان، 
تنها ديگران را نشــانه رفته ايم كــه مى خواهند 
فرهنگ خودشــان را به ما قالب كنند. حتماً اين 
طور است كه كودك به خوراك هاى فكرى مختلف 
و گوناگونى نياز دارد و ما بايــد اين خوراك را به 
بهترين شكل به او برســانيم. كودك ما اگر از سر 
سفره ما سير بلند نشــود و غذايى خوشمزه به او 
ندهيم، سر سفره رنگين ديگران خواهد نشست و 

آن وقت ما خواهيم بود و وا مصيبتا گفتن.
قدر مســلم اين اســت كه اگر خواســته باشيم 
كودكانمان دچار گسســت فرهنگى نشــوند و 
ارتباط خود را با ديروز خود از دست ندهند، بايد 
براى آن ها برنامه ريزى دقيقى داشته باشيم و اين 
برنامه ريزى از مرحله شــعار فراتر برود و بتوانيم 
محصولات مختلفى در حوزه كتاب، انيميشــن، 
بازى و ديگر سرگرمى ها براى آن ها توليد كنيم؛ 
البته نكته اى كه نبايد در ايــن ميان از آن غافل 
شد، اين اســت كه در توليد اين كالاهاى متنوع 
بايد به اصل سرگرمى و لذت بخش بودن بشدت 
توجه كنيم، چون كودك اگــر از خواندن كتابى 
لذت نبرد و اگــر هيجان لازم را در انيميشــنى 
نبيند با آن همــذات پندارى نخواهــد كرد. ما 
بايد بتوانيم شــخصيت هاى بــزرگ خودمان را 
در قالبى «جذاب» بــه كودكانمان معرفى كنيم 
كه اگر مســيرى غير از اين برويم به سرانجامى 

نخواهيم رسيد. 

نقش برجسته ايران در نجات «يوزپلنگ 
آسيايى» 

ترجمه/ مريم سادات كاظمى: «يوزپلنگ آسيايى» يكى از گونه هاى 
در معرض انقراض اســت كه ايران نقش برجسته اى در محافظت از آن 
دارد. زيستگاه اين گونه از يوزپلنگ ها در دره هاى شرقى هند تا سواحل 
سِنگال و جنوب غربى آفريقا بود؛ اما امروزه شمار آن ها در آفريقاى شمالى 
و آسيا بشدت كاهش يافته است و اتحاديه بين المللى حمايت از طبيعت
( UNIC)   خطر انقراض اين حيوان را تأييد مى كند.  از سال 2001 كه 
مشخص شد چندين قلاده از اين گونه فقط در ايران باقى مانده اند، پروژه 
ملى حمايت از يوزپلنگ آسيايى به طور جدى دنبال شد. امروزه به نظر 
مى رسد شمار اين گونه در ايران به 50 قلاده مى رسد و در سال 2016، 
بيست قلاده يوزپلنگ در استان سمنان شناسايى شد. محيط  بانان ايران 
هر روز صدها كيلومتر را در پارك ملى كوير؛ واقع در اســتان سمنان به 
مساحت تقريبى 120 كيلومتر طى مى كنند تا امنيت اين حيوان را تأمين 
كنند. حمله ويرانگر عراق به ايران، تنوع زيســتى يوزپلنگ آسيايى در 
غرب ايران را از بين برد و اين حيوانات به مناطق مركزى مهاجرت كردند. 
پس از جنگ تصور مى شد اين گونه به طور كلى در ايران منقرض شده 
است تا اين كه دو قلاده در حوالى طبس ديده شدند. به گفته معاون مدير 
پروژه ملى حفاظت از يوزپلنگ آسيايى، كمبود شكار مهم ترين تهديد 
زندگى يوزپلنگ است كه در راستاى برنامه هاى حفاظت، حيواناتى مانند 
خرگوش در زيستگاه ها رها مى شــود. همچنين نزديك شدن يوزها به 

مناطق شهرى و تصادفات جاده اى ديگر عوامل تهديد كننده هستند. 
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خبرآنلاين: گروهى از علاقه مندان به علم رباتيك و ماشــين هاى صنعتى قابل 
كنترل با ذهن، در حركتى تازه، نخســتين كارخانه قابل كنترل با امواج مغزى را 
راه اندازى كردند. به گزارش رويترز، براى كار در كارخانه Mental Work نيازى 
نيست كه به صورت فيزيكى با دستگاه هاى متعدد در تعامل بود، بلكه كارگران با 
تبديل شــدن به اپراتور مى توانند در يك اتاق با استفاده از هدست گيرنده امواج 

مغزى، دستگاه ها و ربات هاى كارخانه را كنترل كنند.
هدست اختصاصى براى دريافت امواج مغزى از نوع EEG يا الكتروانسفالوگرام 
است كه پس از دريافت الگوها يا سيگنال هاى موجود در مغز، دستورهاى لازم براى 

كنترل تجهيزات كارخانه را استخراج مى كند. در اين كارخانه كاربران مى توانند تنها از طريق امواج مغزى چند وسيله را از آلومينيوم 
خام توليد كنند و در مرحله نهايى، آن ها را كروم كارى كنند. فرايند توليد شــامل سه مرحله است كه پيچيدگى كار در هر مرحله 

بيشتر مى شود و كاربر مى تواند در كمال شگفتى تنها با فكر كردن يك وسيله را توليد كند.

نخستين كارخانه اى كه با ذهن كنترل مى شود
 

فارس: با عرضه يك شارژر خورشيدى قابل حمل، ديگر نگران تأمين برق گوشى و 
تبلت خود در نقاط دورافتاده يا در مسافرت نباشيد. به گزارش ديجيتال ترندز، اين 
شارژر كه Suaoki S۲۷۰ نام دارد، به علت وزن كم و حجم اندك به گزينه اى 

محبوب براى مسافران و طبيعت گردان مبدل شده است.
شارژر خورشيدى يادشده كه حدود 1/2 كيلوگرم وزن دارد، مجهز به يك باترى 
150 وات ساعته و يك خروجى 100 واتى است؛ بنابراين با استفاده از آن علاوه بر 
گوشى و لپ تاپ مى توان وسايل برقى كوچك و كم مصرف مانند دوربين و پهپاد 
را هم شارژ كرد يا مورد استفاده قرار داد. اين شارژر مجهز به چهار درگاه يو اس بى 

است. يكى از اين چهارپورتUSB 3   بوده براى شارژ سريع قابل استفاده است. چهار درگاه شارژ دى سى و دو پريز ديوارى اى سى 
عادى هم براى آن در نظر گرفته شده است. پس مى توان تا 10 وسيله را به طور همزمان با اين دستگاه شارژ يا تأمين برق كرد. قيمت 

اين شارژر 199 دلار است.

شارژر خورشيدى قابل حمل به بازار مى آيد

 ترجمه/ رها واعظى      كيسه هاى پلاستيكى 
كه هر روز با آن ها خوراكى هاى مختلف را حمل 
مى كنيم، خطر مســموميت غذايــى را افزايش 

مى دهند.
به گزارش گاردين، مأموران بهداشــت محيط انگلســتان، به 
مصرف كنندگان كيسه هاى پلاســتيكى براى حمل غذا درباره 
خطر مسموميت غذايى ناشى از مصرف مواد غذايى خامى كه با 

كيسه هاى پلاستيكى حمل شده اند، اخطار دادند.
غذاهاى خام قادر به گســترش باكترى هاى مضر در كيسه هاى 
پلاستيكى هستند، به طورى كه اگر يك بار يك ماده غذايى خام 
را در كيسه اى پلاســتيكى حمل كنيم، ديگر نبايد از آن كيسه 

براى حمل ديگر مواد غذايى استفاده كنيم.
* كيسه هاى پارچه اى و كاغذى جايگزين شوند

مؤسسه معتبر بهداشــت محيط انگلستان، از مصرف كنندگان 
كيسه هاى پلاســتيكى درخواست كرده اســت كه براى حمل 
غذا هاى خود به جاى پلاســتيك، از كيســه هايى بــا عنوان 
«كيسه هايى براى زندگى» بهره گيرند تا نگرانى ها در مورد خطر 

ابتلا به مسموميت غذايى كاهش يابد.
آژانس استانداردهاى غذايى در انگلستان، بتازگى راهنمايى هاى 
جالبى براى چگونگى بسته بندى مواد غذايى به مصرف كنندگان 

ارائه كرده است.
به گزارش ايــن آژانس، اســتفاده از كيســه هاى كاغذى قابل 
بازيافت و كيسه هاى پارچه اى براى حمل مواد غذايى مى تواند 
از گسترش باكترى هاى مضرى كه مخرب مواد غذايى هستند، 

جلوگيرى كند.
* كيسه هاى پلاستيكى با برچسب مخصوص

براى آنكه يك خريدار پس از خريد ماهى يا گوشت خود، براى 
حمل آن دچار مشكل نشود، بهتر است پيش از رفتن به فروشگاه، 
كيســه هاى مخصوص حمل اين مــواد غذايــى را تهيه كند. 
كيسه هاى مناسب حمل اين دســته از مواد غذايى، پلاستيك 
خاصى هستند كه در انگلســتان با برچسب هاى رنگى مختلف 

مشخص شده اند.
يكى ديگر از توصيه هاى مؤسســه بهداشت محيطى، مربوط به 

زمانى اســت كه از هايپرماركت هاى بزرگ خريد مى كنيد. اين 
آژانس اكيداً توصيه كرده اســت كه پس از خريد فهرست بلند 
بالاى خود از يك هايپر ماركت، حتماً مواد غذايى خوراكى را در 

كيسه هاى جداگانه از محصولات غيرخوراكى قرار دهيم.
* معضل جهانى پلاستيك

مؤسسه بهداشت محيطى انگلستان تأكيد كرده است كه استفاده 
بيش از حد از پلاستيك ها و دفع آن ها، مشكل جدى و رو به رشد 
همه كشــور هاى جهان اســت و تأثير آن در درازمدت، بر روى 
همه مردم جهان ديده خواهد شــد؛ زيرا علاوه بر آسيب هايى 
كه در نتيجه آن به محيط زيســت وارد مى شود، موجب توليد 
باكترى هاى مضرى مى شود كه از بين بردن آن ها ممكن نيست.

خريداران مواد غذايى بايد بداننــد كه چه چيزى مى خورند، آيا 
مواد غذايى خام و مفيد را مى خورند يا پيش از مصرف موادغذايى 
خام آن را با مواد مضــر ديگر تركيب كرده انــد؟ مردم با درك 
درست از بهداشت محيط خود مى توانند مانع بروز درصد بالايى 

از بيمارى ها، بخصوص بيمارى هاى گوارشى شوند.
براساس يافته هاى آژانس استانداردهاى غذايى، بسته بندى هاى 

پلاستيكى و نادرست موادغذايى مى توانند باكترى هاى سالمونلا، 
اى كولى و كمپيلوباكتر را با خود حمل كنند، كه اين باكترى ها 
از باكترى هاى شايع و ايجاد كننده مسموميت غذايى در جهان 

هستند. 
* خوراكى ها را همراه با شوينده ها حمل نكنيد

همچنين غذاهاى خام مى توانند حاوى ميكروب هايى باشــند 
كه با چشم انسان قابل مشاهده نيست و مسموميت غذايى را در 

انسان تشديد مى كند.
اينكه خوراكى هاى خريدارى شده و بخصوص مواد خام را پس از 
خريد، به صورت مجزا از مواد خوار بار و مواد غيرغذايى همچون 
شوينده ها و پاك كننده ها حمل كنيم، يكى از بزرگ ترين راه هاى 

محافظت در برابر مسموميت هاى غذايى مى باشد.
البته بــه توصيه آژانــس اســتانداردهاى غذايــى، بهترين و 
مطمئن ترين راه بــراى حمل مواد غذايى، اســتفاده از كيف ها 
و ساك هاى دائمى اســت؛ زيرا اين كيف ها و ساك ها هم قابل 
شست و شو هستند و هم بهداشت بالايى دارند و علاوه بر اين ها به 

محيط زيست نيز آسيب نمى رسانند.

كارشناسان مى گويند نايلون ها خطر مسموميت غذايى را تشديد مى كنند 

كيسه هاى پارچه اى بهترين جايگزين كيسه هاى پلاستيكى
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 كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند كتاب هايى كه با شما  حرف مى زنند

گفت و گو با هافبك پرسپوليس و زائر پياده كربلا 

مصلح: اربعين  امسال ياد شهداى مدافع حرم   پررنگ تر است

تولد يك نوزاد در مسير پياده روى اربعين
ميزان: رئيس اورژانس كشــور از تولد يك نوزاد در مسير پياده روى 
اربعين خبر داد. پيرحسين كوليوند تأكيد كرد: نيرو هاى اورژانس در 
سه مرز شلمچه، چذابه و مهران مستقرند و هر جا نياز به ارائه خدمات 
پزشكى باشد، خدمات لازم به زائران ارائه مى شود. وى با تأكيد بر لزوم 
توجه زائران به مصرف آب هاى آشاميدنى موجود در مسير پياده روى 
اربعين گفت: زائران بايد از آب آشاميدنى مورد تأييد استفاده و تا حد 

امكان غذاى گرم مصرف كنند.

 سخنگوى وزارت بهداشت بيان كرد
تأخير 9ماهه در پرداخت كارانه و 

مطالبات دارويى
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کوتاه و خواندنی

فرهنگ: وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی از ارجاع لایحه سازمان نظام رسانه ای 
برای بررسی برخی مواد به کمیسیون فرهنگی دولت خبر داد. سیدعباس صالحی، 
وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی در توئیتی نوشت: لایحه سازمان رسانه ای برای 

بررسی برخی مواد به کمیسیون فرهنگی دولت ارجاع شد. 
وی همچنین آمادگی دولت را برای استفاده از نظرات مختلف کارشناسانه پیرامون 
این لایحه اعلام و عنوان کرد: از دیدگاه های پیشکسوتان رسانه در تکمیل لایحه 

سپاسگزار خواهم بود. 

ارجاع لایحه نظام رسانه ای به کمیسیون فرهنگی دولت

تسنیم: رئیس شــورای راهبردی جشنواره »خاتم« از انتشار کتاب داستان های 
برگزیده دومین جشنواره داستان نویسی خاتم خبر داد. علی اکبر اشعری گفت: این 
کتاب »ردپای منظم روی برف ها و چند داستان دیگر« نام دارد و شامل 12 داستان 
کوتاه درباره پیامبر اکرم)ص( است که در دومین جشنواره خاتم حائز رتبه شده اند. 
کتاب دیگری نیز در دســت انتشار است که به داستان های ویژه مخاطب کودک 
و نوجوان اختصاص دارد و اکنون درحال تصویرسازی است. هیئت داوران دومین 
دوره جشنواره خاتم، 15 اثر را به عنوان آثار برگزیده و تقدیری معرفی کرده است.

داستان های برگزیده دومین جشنواره خاتم منتشر شد

ایسنا: رئیس دفتر مطالعات و برنامه ریزی رسانه ها درخصوص راه اندازی کرسی 
روزنامه نگاری علمی در دانشگاه علامه طباطبایی،  گفت: این اقدام، گامی درجهت 

تخصصی کردن شاخه های مختلف روزنامه نگاری است. 
گیتا علی آبادی افزود: به نظر می رســد باید برنامه ریزی هایی برای راه اندازی این 
کرســی تدوین شود تا براســاس آن بتوان جذب دانشجو کرد. وی خاطرنشان 
کرد: این امر موجب می شــود که به شاخه های مختلف روزنامه نگاری به صورت 

تخصصی تر نگاه شود.

راه اندازی کرسی روزنامه نگاری علمی در دانشگاه 

در فرهنگسراي اندیشه برگزار می شود 

تجلیل از مداحان نوجوان تهران 

فرهنگسرای اندیشه: یازدهمین آئین تجلیل از نوگلان حســینی همزمــان با رحلت پیامبر اکرم)ص( و 
شهادت امام حسن مجتبی)ع(، در سه مقطع ابتدایی، متوسطه اول و متوسطه دوم برگزار می شود.

محمدمیثم میثمی، رئیس فرهنگسرای اندیشه گفت: یازدهمین آئین تجلیل از نوگلان حسینی با هدف نشر 
و اشاعه فرهنگ دینی، تشویق و ترغیب نوجوانان خادم اهل بیت)ع( و شناسایی استعدادهای بالقوه مداحان نوجوان برگزار 
می شود. وی درباره شاخص های انتخاب دانش آموزان مداح افزود: با نظر کانون مداحان و شاعران آیینی برای مقطع ابتدایی، 
شــاخص هایی همچون خوش صدایی و تلفظ صحیح عبارات در مقطع متوسطه اول علاوه بر خوش صدایی، مقتل شناسی، 
رعایت اصول مداحی و روضه خوانی و در مقطع متوســطه دوم علاوه بر شــاخص های ذکرشده، آشنایی کافی با روایت ها و 
احادیث معتبر مدنظر قرار خواهد گرفت. حضور مداحان و داوران پیشکسوت در مراحل برگزاری آزمون باعث بالندگی و 
رشد نوجوانان مداح و ارائه آموزش های صحیح به آنان است. میثمی درباره نحوه و مهلت ثبت نام دانش آموزان در این همایش 
گفت: قرار است دانش آموزان تا فردا با مراجعه به دفتر معاونت پرورشی مدارس خود اقدام به نام نویسی کنند. آزمون مقدماتی 
ثبت نام کنندگان در همایش نوگلان حسینی در مقطع ابتدایی روز شنبه 20 آبان ماه، مقطع متوسطه اول یکشنبه 21 آبان ماه 
و مقطع متوسطه دوم دوشنبه 22 آبان ماه در فرهنگسرای اندیشه برگزار می شود. رئیس فرهنگسرای اندیشه همچنین اظهار 
داشت: پس از برگزاری آزمون ها، نفرات برگزیده از هر مقطع تحصیلی توسط هیئت داوران  طی مراسمی در آمفی تئاتر 
فرهنگسرای اندیشه تجلیل خواهند شد. وی در پایان افزود: در اختتامیه یازدهمین آیین تجلیل از نوگلان حسینی به نفرات 
اول هر مقطع علاوه بر تندیس و لوح تقدیر، مبلغ پنج میلیون ریال، نفرات دوم هر مقطع علاوه بر تندیس و لوح تقدیر، مبلغ 

سه میلیون ریال و نفرات سوم هر مقطع علاوه بر تندیس و لوح تقدیر، مبلغ دو میلیون ریال هدیه نقدی اهدا خواهد شد.

خبر

خوانش

عینیت یافتن تصاویر ذهنی 
خوانش شعری از گیتا مینویی

 حمیدرضا شكارسري 
»باید دل به صبح بسپارم/ خواب/ نه مرا می برد/ نه تو را می آورد«*

بدون زبان نه می توانیم فکر کنیم و نه می توانیم تخیل نماییم. انســان 
نخستین از وقتی انسان نام گرفت که اصواتی برای تفکر و تخیل ابداع کرد 
و درست از آن پس بود که اولین جرقه های اندیشه در ذهنش درخشید: 
در کجا زندگی می کنم؟ افزایش تعداد واژگان و توسعه و بسط زبان، باعث 
گسترش حوزه تفکر و اندیشه و تخیل شد تا علم و هنر و فلسفه به عنوان 
زمینه های ظهور و بروز آن پدید آید و تکامل پیدا کند. این مقدمه را برای 
این ذکر کردم که بگویم تخیلی که خواب را مانند موجودی زنده تصویر 
کند که کسی را می برد و کسی را می آورد، بدون کار با زبان هرگز امکان 
ظهــور و بروز ندارد؛ کاری که »گیتا مینویی« به خوبی از پس آن برآمده 
اســت. در صحبت های روزمره، ما به خواب »می رویم« یا کسی به خواب 
ما »می آید«. درواقع »خواب« برجسته نشده است، بلکه آن که به خواب 

می رود یا می آید برجسته است. البته »سعدی« در شعری می فرماید:
ما را همه شب نمی برد خواب

ای خفته روزگار! دریاب
یا در ضرب المثلی می شنویم: دنیا را آب ببرد، فلانی را خواب می برد!

چنانچه ملاحظه می شود، برجســتگی نقش »خواب« مربوط به متون 
ادبی اســت. »گیتا مینویی« هم در شــعر خود نقش خواب را با صنعت 
تشخیص برجسته کرده است. شعر »مینویی« تصویرگر شبی است که 
جنــاب »خواب« راوی را نمی برد و همین جناب یار، راوی را به رؤیای او 

می آورد. پس چه بهتر که این شب تلخ زودتر به صبح برسد!
شــاعر با کار برروی فعل های بردن و آوردن و استفاده از اشکال نامعمول 
آن ها، شخصیت خواب را برجسته کرده است. این یعنی کار برروی زبان، 
تا تخیل طی این مکانیســم بر کاغذ ظاهر شود؛ تصویری ذهنی که به 

این طریق عینیت می یابد. 
*کسی از تمام شعرها رفته است/ گیتا مینویی/ آوای کلار/ 1396/ صفحه 
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با حضور شاعران جوان و پیشكسوت برگزار می شود
همایش »جلوه اشک« فردا در تهران

 فرهنگ: همزمان با فرارسیدن ایام اربعین، ویژه برنامه »جلوه اشک« با 
حضور جمعی از شاعران پیشکسوت برگزار می شود.

بهنام خادم رئیس فرهنگسرای سرو با اعلام این خبر گفت: فرهنگسرای 
سرو درنظر دارد به منظور گرامی داشت ایام عزاداری سالار و سرور شهیدان 
حضرت اباعبدالله الحسین)ع(، ویژه برنامه »جلوه اشک« را با حضور جمع 

کثیری از شاعران علاقه مند به خاندان عصمت و طهارت برگزار کند.
خادم گفت: در این برنامه که با حضور عباسعلی براتی پور، قاسم صرافان، 
حسین اسرافیلی، مصطفی محدثی خراسانی، بهروز یاسمی، حمیدرضا 
شکارســری و شاعران جوان علاقه مند به اشــعار آئینی برگزار می شود، 
شاعران پیشکسوت تازه ترین اشعار خود را در رثای آن امام بزرگوار قرائت 
خواهند کرد. وی افزود: در ویژه برنامه »جلوه اشــک« شــاهد هنرنمایی 
چهره های جوان  شــعر آیینی کشور نیز خواهیم بود و در بخش پایانی، 
میزبان اجراهای نواهای عاشــورایی توســط گروه های مذهبی نوجوانان 
هســتیم که فردا از ســاعت 1۷ تا 19 در سالن آمفی تئاتر فرهنگسرای 
ســرو گرد هم می آیند. علاقه مندان برای شرکت در برنامه می توانند به 
نشــانی تهران، خیابان ولیعصر، بالاتر از پارک ساعی، فرهنگسرای سرو 

مر اجعه کنند.
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فرهنگ

ناشران از یک پدیده رو به گسترش در صنعت نشر می گویند

کتابهاییکهباشماحرفمیزنند

ادبیات آیینی

آنچه می خوانید

ناشــران معتقدنــد کــه نســخه 
چاپــی کتاب بیشــتر از صوتی به 
فــروش می رود و این فقط مربوط 
به ذائقه مخاطب ایرانی نیســت، 
بلکه کتاب خوان های دنیا بیشتر 
تمایل دارند کتاب را در دستشان 

بگیرند

 فرهنگ/ خدیجه زمانیان  چندوقت پیش 
در یک وبگردی، فایل صوتی یکی از کتاب هایی 
که نســخه چاپی اش را خوانده بودم، پیدا کردم؛ 
کتابی که اتفاقاً از خواندنش خوشــم آمده بود و 
البتــه از آن آثاری بود کــه به مذاق همه خوش 
آمده بــود، چون به چندین چاپ رســیده بود. 
می خواستم فایل صوتی کتاب را بخرم، اما وقتی 

قیمت را دیدم از خرید آن منصرف شدم. 
کتاب را از کشــوی میزم درآوردم و شروع کردم 
به تورق آن و قســمت هایی را که بیشتر دوست 

داشتم، دوباره خواندم.  
نمی دانم این عدم قرابت با کتاب صوتی حســی 
شخصی است یا بقیه آدم ها هم از خواندن کتاب 
چاپی بیشــتر لذت می برند تا گــوش کردن به 
یک کتــاب صوتی! اما به نظر می رســد تا وقتی 
می توانی کتابی به دســت بگیــری و ورق بزنی 
و از هرجا بخواهی شــروع کنی و روی صورتت 
بگــذاری و به کلماتش فکر کنی و چرت بزنی و 
یا با بوی کاغذش خودت را درگیر کنی، خواندن 
» ا ی بوک« و یا شنیدن کتاب گویا چه لذتی دارد؟ 
با این حال حتماً کتاب صوتــی طرفدار دارد که 
ناشــران به فکر انتشار فایل های صوتی بعضی از 
کتاب ها افتاده اند، اما به گفته ناشــران با این که 
از عمر کتاب هــای گویا یا صوتی و » ا ی بوک« ها 
در دنیا و کشــور ما زمان زیادی می گذرد، هنوز 
این نسخه ها به اندازه کتاب چاپی جای خودشان 
را میــان مردم بــاز نکرده اند. البتــه مگر همان 
کتاب های چاپی چقدر خوانده می شوند که حالا 
دنبال تعداد مشتری  ا ی بوک  ها یا کتاب های گویا 

باشیم؟   
با این که کتاب صوتــی اولین بار برای مخاطبان 
نابینا طراحی شــد، اما این پدیده ازسوی افرادی 
که به راحتی می توانستند ببینند هم مورد اقبال 
قرار گرفت و همین اقبال، ناشــران را وادار کرد 
بــرای این که خوراک راحت تــری برای آدم های 
تنبل در خواندن تهیه کنند، دســت به انتشــار 
نسخه های صوتی کتاب هایی بزنند که می دانند 

مخاطب دارد.   
سال هاست که ناشــران ایرانی هم درکنار چاپ 

و انتشــار کتاب های چاپی، فایــل صوتی اش را 
هم وارد بازار کتاب می کنند، اما بعد از گذشــت 
چند دهه از ورود این پدیده، چقدر به مخاطبان 
کتابخوان اضافه شده است و آیا مخاطب ایرانی از 

این پدیده استقبال کرده است؟  

 قصدجایگزینکردننداریم
ناشران معتقدند که نسخه چاپی کتاب بیشتر از 
صوتی به فروش می رود و این فقط مربوط به ذائقه 
مخاطب ایرانی نیست، بلکه کتاب خوان های دنیا 
بیشتر تمایل دارند کتاب را در دستشان بگیرند تا 

این که فایل صوتی یک اثر را گوش کنند.   
مدیــر داخلی نشــر »ققنوس« کــه در عرصه 
تولید و انتشــار کتاب هــای صوتی و  ا ی بوک  ها 
پیشتاز است، می گوید: معمولاً آدم هایی به دنبال 
کتاب های صوتی اند که کتاب های چاپ شــده را 
به صورت جدی دنبال نمی کنند و همین مسئله 
برای ناشــر فرصتی ایجاد می کنــد تا به دنبال 

مخاطب بیشتری باشد.  
به عقیده مهدی حســین زادگان، هرچند هم که 

توجه به نسخه های چاپی بیشتر از صوتی باشد، 
امــا وقتی در متروی مســیر کرج به تهران 

هستید و بهترین فرصت مهیا می شود تا 
مخاطب کتاب موردعلاقه اش را بشــنود، 
چرا این اتفاق نیفتد؟ ضمن این که هدف 
ناشران از انتشــار  ا ی بوک  ها و کتاب های 

صوتی این اســت که با نســخه های 
متفــاوت از یک کتــاب، خلأهای 

موجــود را پر کنند و اصلاً قصد جایگزین کردن 
کتاب های صوتی به جای مکتــوب وجود ندارد، 
چون مطمئناً کســی که کتاب چاپی می خواند، 

بعید است فایل صوتی آن را گوش کند. 
البته به گفته این ناشر، هنوز افراد زیادی اصلاً با 
پدیده کتاب صوتی آشنایی ندارند. حسین زادگان 
می گوید: مردم هنوز راجع به کتاب های صوتی 

آگاهی ندارنــد و چنین امکانی را 
با این که توجه به  نمی شناسند. 
این نسخه ها نســبت به سال 

گذشته 300 درصــــد 
رشــد داشــته و 

چشمگیر بوده است، ولـی هنوز به سقف موردنظر 
نرسیده و همین مسئله نشان از ناآشنایی مردم 
ایــران با این پدیده دارد. با این حال بازهم تأکید 
می کنم که کتاب صوتی نیاز جامعه ماست و همه 
ناشران باید به سمت تولید این نوع کتاب ها بروند 

و نسخه های مختلفی از کتاب را تولید کنند.  

 بازهمدغدغهکپیرایت
یکی از دغدغه هایی که برای تولید کتاب های 
صوتــی وجــود دارد، قبل از 
بازگشت سرمـایه، 
مســـــئله 

کپی رایت و حفظ حقـــــوق مــادی و معنوی 
این آثار اســت. به گفته مدیرمســئول شرکت 
»نوین کتاب گویا« توجه به حقوق مادی و معنوی 
این آثار نیازمند فرهنگ  سازی است که این مسئله 
فقط وظیفه ناشران نیست، بلکه نیازمند تلاشی 
فراگیر و ملی اســت.  فاطمه محمدی می گوید: 
با همــه هزینه هایی که بــرای تولید کتاب های 
گویا می شود، با توجه به فضاهای مجازی و ورود 
ناآگاهانــه کاربران به این فضاها، کتاب های گویا 
به راحتی و با فاصله کمی  بعد از بارگذاری، منتشر 
و فایل اثر در کانال ها دست به دست می شود؛ یعنی 
هنوز فرهنگ و حقوق معنوی یک اثر در ایران جا 
نیفتاده و فکر می کنند آثار گویا عام المنفعه است 

و این فایل ها به راحتی قابل دسترسی است.  
وی بــا توجه به این شــرایط درخصوص انگیزه 
تولید این آثار و میزان سودآوری آن ها می گوید: 
مطمئناً با توجه به شــرایط فرهنگی جامعه ما، 
لازمــه انجام کارهای فرهنگــی و ماندگاری در 
آن ها غیر از عشــق چیز دیگری نمی تواند باشد. 
مسئولان ارشاد در ابتدا اصلاً با پدیده کتاب گویا 
و صوتی آشــنا نبودند و ما برای کســب مجوز، 
کتاب گویــا را به وزارتخانه معرفــی کردیم. اما 
بعد از گذشــت مدتی سعی کردیم شرایط را به 
استانداردهای کسب وکار نزدیک کنیم تا بتوانیم 
با همین شــرایط حاکم به کارمان ادامه دهیم. 
به گفته محمدی این شرکت های تولید کتاب گویا 
مجبورند برای ادامه حیات همراه با عناوینی که 
نیاز به سرمایه گذاری های سنگین دارد، عناوینی 
متوســط نیز تولید کنند. مدیرمسئول شرکت 
»نوین کتاب گویا« توضیــح می دهد: با توجه به 
این که هزینه های تولید کتاب ها متفاوت است، 
آثاری که با کیفیت بهتری تولید می شود و به 
گوینده خوب و آهنگســازی خوب نیازمندند، 
هزینه بیشــتری را می طلبنــد. در این صورت 
اگر بخواهیم در زمینــه تولید کتاب صوتی به 
سودآوری برسیم، درکنار تولید آثار فاخر، 
آثاری با کیفیت متوسط نیز تولید می شود 
تا ما را به سودآوری برسانند و چرخه نشر 

بچرخد. 



فروش قابل توجه »خفه گی« و »زرد«

»قهرمانان کوچک« راه»قاتل اهلی« را بست 

هنر: چهارشنبه گذشته دو فیلم »رقص پا« به کارگردانی مزدک میرعابدینی، »غیرمجاز« به کارگردانی حسن 
یکتاپناه و »خالتور« به کارگردانی آرش معیریان اکران خود را آغاز کردند. علاوه بر این، فیلم سینمایی »انزوا« 
ساخته مرتضی علی عباس میرزایی نیز در گروه استقلال از چهارشنبه 10 آبان اکران خود را آغاز کرده است. 
همچنین قرار بود فیلم سینمایی »قاتل اهلی« به سرگروهی سینما آزادی 10 آبان ماه اکران شود که به دلیل فروش قابل توجه 

فیلم »قهرمانان کوچک« و عدم افت فروش فیلم به تعویق  افتاد.
فیلم سینمایی »خفه گی« به کارگردانی فریدون جیرانی پس از دو هفته نمایش و با در اختیار داشتن 113 سالن و رسیدن 
فیلم به سانس های ویژه توانست به رقمی بالغ بر دو میلیارد و پانصد میلیون تومان فروش دست پیدا کند. فیلم سینمایی 
»زرد« به کارگردانی مصطفی تقی زاده پس از چهار هفته و با در اختیار داشتن 128 سالن سینمایی در تهران و شهرستان ها 
به فروش ٤ میلیارد تومانی دست یافت. »شَنل« به کارگردانی حسین کندری پس از دو هفته نمایش و با در اختیار داشتن 
33 ســالن نزدیک به 150 میلیون تومان فروش داشت و فیلم »خانه دختر« به کارگردانی شهرام شاه حسینی پس از سه 
هفته اکران و با 115 سالن به فروشی بالغ بر 2 میلیارد تومان رسید. همچنین »ملی و راه های نرفته اش« پس از هفت هفته 
و با در اختیار داشتن 50 سالن به فروش 1 میلیارد و 700 میلیون تومان و فیلم »نگار« به فروش 2 میلیارد و ٦20 میلیون 
رسیدند. فیلم »ایتالیا ایتالیا« به کارگردانی کاوه صباغ زاده با احتساب پنج شنبه و جمعه گذشته پس از ٤ هفته و با ٦٦ سالن، 
1 میلیارد و 500 میلیون تومان فروش داشته است. »آزاد به قید شرط« به کارگردانی حسین شهابی نیز پس از دو هفته و 
با ٤3 سالن، 131 میلیون فروخته است. »قهرمانان کوچک« به کارگردانی حسین قناعت به فروش فیلم به 1 میلیارد و 550 

میلیون تومان دست یافته است و این درحالی است که 128 سالن سینما در اختیار دارد و یک ماه از اکران آن می گذرد. 

گزارش اکران چهره - خبر

مهر: فیلم سینمایی »به وقت شام« به کارگردانی ابراهیم حاتمی کیا درحال کوتاه 
شدن و رسیدن به زمان 120 دقیقه برای نمایش در سی و ششمین جشنواره ملی 
فیلم فجر اســت. فیلم سینمایی »به وقت شام« به کارگردانی ابراهیم حاتمی کیا 
این روزها مراحل تدوین و انجام ویژوآل افکت خود را سپری می کند و تاکنون نیمی 
از تدوین »به وقت شــام« توسط مهرداد خوشبخت به پایان رسیده است. البته با 
توجه به این که زمان این فیلم کمی بلند شده بود، صاحبان این اثر مشغول کوتاه 

کردن و رساندن آن به زمان 120 دقیقه هستند. 

»به وقت شام« کوتاه می شود

مهر: وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی دولت دهم با اشاره به برنامه ها و سریال های 
تلویزیون بیان کرد: مخاطبان امروز انتظار بیشتری از رسانه ملی دارند. سیدمحمد 
حسینی گفت: انتظار ما این است که در بخش های دیگر نیز حرکت های جدیدی 
را شاهد باشیم و انتظارات اهالی فرهنگ و هنر برآورده شود. هنرمندان توقع دارند 
حوزه فرهنگ در اولویت دولت قرار بگیرد، نه این که در حاشیه باشد. تلویزیون قطعاً 
باید بیش از گذشته برنامه های متنوع و پرجاذبه داشته باشد، چون دیگر تلویزیون 

تنها گزینه مخاطبان نیست و رقبای بسیاری برای این رسانه وجود دارد.

تلویزیون به روزتر شود

ایسنا: ژیلا صادقی درباره واکنش مدیران در قبال اشتباهات مجریان روی آنتن 
زنده تلویزیون، اظهار کرد: من این گونه برخوردهای شلاقی را اصلاً دوست ندارم و 
اصلاً هم درست نیست، ولی این را هم می گویم که مجریان ما آن قدر تعاریف غلط 
از اجرا در ذهن شان جا افتاده که اگر آن خط کشی ها و اخطارها وجود نداشته باشد، 
شاید اتفاقات بدتر از این هم برایشان بیفتد. مسلماً باید برای او این خطوط قرمزها 
را پررنگ تر کرد، اما ابتدا باید یک فیلتر دقیق  برای مجریان قرار داده شود تا هیچ 

حاشیه ای برایشان ایجاد نشود.

برخورد شلاقی با اشتباه  مجریان درست نیست
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سینما حقیقت

 هنر/ صباکریمی  جمعه گذشته نمایشگاهی 
شــامل100  کتیبــه عاشــورایی و 20 اثــر از 
جدیدتریــن آثار خوشنویســی علی شــیرازی، 
هنرمند خوشــنویس در موزه امــام علی)ع( و با 
حضور چهره های برجسته هنری و پیشکسوتان 
عرصه های مختلف هنری افتتاح شد. این نمایشگاه 
به بهانه پاسخگویی به هتاکی و افتراهای یک کانال 
تلگرامی برگزار شده است که هجمه های بسیاری 
را علیه هنرمندان عرصه تجسمی وارد کرده بود. 
این هنرمند خوشنویس به همین بهانه 20 اثر از 
جدیدترین کارهای خود را نیز در این نمایشگاه به 

نمایش گذاشته است.
داستان از جایی شروع شد که چندی پیش یک 
کانال تلگرامی شــروع به هتــک حرمت، تهمت 
و اهانــت به هنرمنــدان عرصه تجســمی کرد؛ 
همان زمان اغلب هنرمنــدان فکر می کردند یک 
موضوع زودگذر اســت و نباید به آن اهمیتی داد 
و به ســادگی از کنارش عبور کردند، اما این کانال 
همچنان بــه تهمت های خود بــه اهالی عرصه 
تجسمی ادامه داد، تا جایی که علی شیرازی نسبت 

به این افتراها واکنش نشان داد.

 حمایت هنرمندان از آثار شیرازی
این کانال تلگرامی ادعا کرده است آثار علی شیرازی 
کپی و پرینت شده هستند و کار خود این هنرمند 
نیست، چراکه نمی توان تمام کشیده های خطوط 
را مانند هم و به صورت یکسان خلق کرد و درواقع 
خطوط در این آثار بسیار شــبیه هم و یک اندازه 
است. در همین میان هم هشت تن از اساتید برتر 
خوشنویسی همچون استاد غلامحسین امیرخانی، 
نصرالله افجه ای، عین الدین صادق زاده، اســرافیل 
شیرچی، مجتبی ملک زاده، حسین غلامی، امیر 
احمدفلسفی و رضا بنی رضی در بیانیه ای مشترک 
حمایت خــود را از علی شــیرازی اعلام کردند.  
شیرازی پیش از این نیز در گفت وگویی در واکنش 
به ادعایــی که آثار او را رایانه ای و پرینتی خوانده 
بود، تأکید کرده بود: با رئیس ســازمان فرهنگی 
هنری شــهرداری تهران نامه نگاری کــرده ام تا 
دســتور دهند آثارم از گنجینه موزه امام علی)ع( 

بیرون آورده شــود و به نمایش درآید. ســپس از 
خبرنگاران، خوشنویس ها، گرافیست ها و... دعوت 
می کنیم بیاینــد و تابلوهــا را از نزدیک ببینند. 
هرچندکه اثر مرکب گویاست و از دو سه متری هم 
قابل تشخیص است، اما تابلوها را از قاب درمی آوریم 
تا حاضران با هر ابزار و سنجشی که تمایل دارند، 
صحت و اصل بودن آن ها را آزمایش کنند. حال از 
جمعه گذشته این نمایشگاه در موزه امام علی)ع( 
برپاســت و علاقه مندان می توانند با بازدید از این 
آثار به قضاوت بنشــینند. علی شیرازی گفت: در 
فضــای اینترنت ادعاهایی مبنی بر پوســتر بودن 
کارهای من ارائه شد و حتی ویدئویی نیز ساخته  
شــده بود که حروف را کاملاً در آن منطبق کرد. 
البته باید دانســت که برای این کار، یک عکس را 
به صورت نگاتیو و دیگــری را پوزتیو ارائه کردند. 

البته من عذرخواهی می کنم که در حضور اساتید 
درباره بدیهیات خوشنویســی حرف می زنم. وی 
عنوان کــرد: من تک تک آثاری را که افراد هتاک 
از آن ویدئو ساختند، جمع آوری کردم و به نمایش 
گذاشــتم تا بتوانیم این دروغ گوها را رسوا کنیم. 
متأسفانه عده ای نیز تحت تأثیر این حرف ها قرار 

می گیرند، اگرچه تعداد اندکی هســتند. لذا من 
خواستم این اتهام زنندگان را رسوا کنم.

آثاری که تحت عنوان کتیبه های عاشورایی در این 
نمایشــگاه درمعرض دید عموم قرار گرفته است، 
شامل اشــعاری از محتشم کاشانی از بزرگ ترین 
شاعران مرثیه ســرای شیعه اســت. ترکیب بند 
معروف »باز این چه شــورش اســت که در خلق 
عالم است« مرثیه ای حماسی است که این شاعر 
در سوگ سالار شهیدان حضرت امام حسین)ع( 
سروده است. شیرازی در قلم جلی)کتیبه نویسی( 
از شناخته شده ترین خوشنویسان معاصر است. این 
هنرمند پروژه خوشنویسی کتیبه های عاشورایی 
را از ســال 8٤  آغاز و پس از اتمام آن در ســال 
8٦، آن را به ســازمان فرهنگی هنری شهرداری 
تهران پیشنهاد کرد که با استقبال مدیریت وقت 

سازمان روبه رو شد و این آثار خریداری شده و در 
گنجینه موزه هنرهای دینی امــام علی)ع( قرار 
گرفته است. همچنین تذهیب این آثار نیز زیرنظر 
ســه تیم حرفه ای به سرپرســتی رامین مرآتی، 
محسن آقامیری و داریوش جلیلیان ظرف مدت 
٦ ماه انجام شــد که در نوع خود بسیار قابل توجه 
و ارزشــمند است. کتیبه نویسي، یکی از اشکال و 
گونه های ارائه خوشنویسی است که در تزئینات 
معماری، به خصوص در دوره اسلامی رواج داشته 
اســت. در کتیبه نویسی بیشتر از خطوط عربی و 
کوفی استفاده می شد، اما تقریباً از دوران صفویه 
به بعد، کتیبه نویسی نستعلیق آغاز شد و ادامه پیدا 
کــرد. آثاری که در این نمایشــگاه نیز به نمایش 

درآمده، به خط نستعلیق است.

 خلق خطوطی منظم و بی بدیل
آنچه در کتیبه نویسی مهم است، ترکیب بندی و 
اجراست؛ نکته مهمی که در آثار شیرازی به خوبی 
دیده می شود و با چنان مهارت و ظرافتی خطوط 
درکنــار یکدیگر قرار گرفته اند که نقشــی زیبا و 
چشــم نواز را پیش روی دیــدگان مخاطب قرار 
می دهند. این آثار طبق سنت خوشنویسی روی 
کاغذهای دست ســاز خلق شده اند و برای این که 
بازدیدکننــدگان به راحتــی آن را ببینند، از قاب 
اصلی خارج شدند و درمعرض دید قرار گرفته اند. 
اتفاقــاً یکی از دلایلــی هم که باعــث ادعاهای 
بی اساس برخی مبنی بر پرینت بودن این آثار بوده، 
نظم و ترتیب و یکسانی خطوط است که نشان از 
مهــارت کار این هنرمند دارد و با نگاهی کوتاه به 
آثــار به خوبی می توان ردپای قلم و مرکب را روی 
کاغذ دید. درکنار این 100 کتیبه عاشورایی، 20 
اثــر از جدیدترین کارهای علی شــیرازی نیز در 
نمایشــگاه فوق به نمایش درآمده که دیدن آن ها 

برای مخاطبان خالی از لطف نخواهد بود.
نمایشگاه کتیبه نویســی عاشورایی علی شیرازی 
براساس ترکیب بند محتشم با نمایش 100 اثر از 
این هنرمند تا 9 آذرماه در موزه هنرهای دینی امام 
علی)ع( واقع در خیابان ولیعصر، روبه روی نیایش، 

بلوار اسفندیار، پلاک 35 ادامه دارد.

تولید فیلم کوتاه  و مستند 
با موضوع سبک زندگی و مدافعان حرم

طلاب دوربین به دست شدند
هنر: طلاب فیلم ســاز گروه رسانه ای تبلیغی »راز رسانه« وابسته به اداره 
تبلیغ رســانه ای معاونت فرهنگی و تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه 

علمیه قم امسال موفق به تولید ٤ فیلم کوتاه شدند.

عمران چراغی و مهدی کشــتکار از طلاب ســطح سه حوزه علمیه قم، 
کارگردانی این آثار را برعهده داشتند. چراغی، کارگردان مستند »خونرنگ« 
با اشاره به این که این مستند به سفارش سازمان هنری رسانه ای اوج و با 
مشــارکت سازمان بسیج رسانه تولید شده است، ابراز داشت: این مستند 
با موضوع تحلیل جنگ رسانه ای گروه تروریستی تکفیری داعش ساخته 
شــده که از حضور کارشناسان مطرح در حوزه رسانه و امنیت بهره برده 
اســت و امیدواریم به زودی از سیما پخش شود. خبر مستند خونرنگ در 
شبکه های اجتماعی با استقبال خوبی ازسوی مخاطبان مواجه شده است، 
به طوری که تنها در»آپارات آنونس« یازده هزاربار دیده شده است. مهدی 
کشــتکار از فیلم داســتانی »روز جوراب« با موضوع روز پدر که به  پاس 
تجلیل از ایثار و فداکاری پدران جانباز تولیدشده، به عنوان یکی دیگر از آثار 
این گروه رسانه ای یادکرد و گفت: این فیلم داستانی با بازی مریم صدرپور، 

غزل سرجوبه و مسعود رحمانی به مرحله تولید رسیده است.
عضو گروه رسانه ای »راز رسانه« از رونمایی فیلم کوتاه »حقوق نجومی« 
خبر داد و گفت: این فیلم براساس طرحی از عمران چراغی تهیه و تولید 
شده است و به بررســی اختلاف طبقاتی جامعه ناشی از حقوق نجومی 
برخی مدیران پرداخته اســت و زهره زمانی، فاطمه موســایی و سیامک 
عبــدالله از بازیگران ایــن اثرند و فیلم در حال حاضر بــه مرحله تدوین 
رسیده است. عمران چراغی، مسئول گروه تبلیغی رسانه ای »راز رسانه« 
هم درباره فیلم کوتاه داســتانی »پوست چینی« گفت: این فیلم کوتاه به 
مضرات لوازم آرایشی و بهداشتی چینی می پردازد که به دلیل قاچاق بودن 
برخی از این کالاها و عدم کنترل های لازم در مبادی ورودی، زمینه ورود 
بیماری های پوســتی را فراهم کرده است و همچنین واردات بی رویه این 
کالاهای چینی ســبب رکود تولید ملــی و تعطیلی کارخانه ها و بیکاری 

کارگران شده است. 
چراغی با اشاره به این که این فیلم با حمایت سازمان بسیج رسانه و بسیج 
ســازندگی قم تهیه و تدوین  شده است، ابراز داشت: این فیلم داستانی با 

بازی ناصر شایسته، مریم صدرپور و زینب باقری ساخته  شده است. 
مسئول گروه رســانه ای »راز رسانه« با تأکید بر این که تلاش ما در گروه 
بر افزایش ســطح معارف دینی و آگاهی و اطلاعات افکار عمومی جامعه 
اســت، اظهار داشت: مسئولان و متولیان فرهنگ توجه داشته باشند که 
برای افزایش ســطح معارف دینی و آگاهی و اطلاعات افکار عمومی، به 
حمایت هــای جدی مــادی و معنوی حوزه علمیــه و نهادهای مربوطه 

نیازمندیم. 

فجر تاثیر مثبت یا منفی بر فیلم ها ندارد
باشگاه خبرنگاران جوان: مجید میرفخرایی طراح صحنه و لباس سینما 
گفت: هر سال با نزدیک شدن به جشنواره قلب دست اندرکاران می تپد که 
امســال چه بلایی بر سر این جشنواره مظلوم خواهد آمد و این حاشیه ها 
مهم تر از جشنواره و انتخاب ها خواهد شد. وی افزود: یک زمانی جشنواره 
فجر داشتیم که حیثیت جهانی داشت ولی با اینگونه تغییرات هر ساله به 
یک جشــنواره درجه 2 منطقه ای تبدیل شده است، تا جایی که شرکت 
ندادن فیلمی در آن معیاری برای خوب یا بد بودن آن فیلم نیســت و این 
تصمیمات ســلیقه ای و خصوصا جداسازی بخش بین الملل لطمه جبران 
ناپذیری به این جشنواره زده است تا جایی که حضور یا عدم حضور در آن 

تاثیر مثبت یا منفی ندارد.

خبر

آنچه می خوانید

کتيبه نويســي، يکى از اشــکال 
و گونه هــاى ارائه خوشنويســى 
اســت که در تزئينــات معمارى، 
به خصوص در دوره اسلامى رواج 

داشته است

قدس از واکنش علی شیرازی نسبت به تهمت هایی که به او زده شد گزارش می دهد

دروغ ها با این نمایشگاه رسوا شد
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خط حادثه

دستبرد به خانه شهيد اندرزگو در مشهد 
خط قرمز: درحالى منزل شــهيد اندرزگو مورد دستبرد قرار گرفته كه خانواده و 

همسر وى پليس مشهد را از عدم حضور در خانه مطلع كرده بودند. 
مهدى اندرزگو، فرزند ارشد شهيد اندرزگو گفت: شب جمعه منزل شهيد اندرزگو 
در مشــهد مورد سرقت قرار گرفته و بخشــى از وسايل منزل، اسناد و مدارك به 
سرقت رفته است. وى افزود: بارها به مسئولان مشهدى گفته بوديم كه اين منزل 
تنها يادگار شهيد اندرزگو در مشهد بوده كه خاطرات زيادى داشتند اما هيچ گونه 
همكارى در حفظ اين يادگارى نداشتند.  به گزارش ركنا، يكى از بستگان نزديك 

شهيد اندرزگو از سرقت منزل شهيد اندرزگو در 48 ساعت گذشته خبر داد.
على شيخ الاسلامى افزود: در طول سال خانواده ايشان از منزل استفاده مى كردند 
و متأسفانه مورد دستبرد قرار گرفت و مقدارى از اسناد و مدارك مربوط به شهيد 
به سرقت رفته است. اين آشناى خانوادگى شهيد اندرزگو بيان كرد: با وجود اينكه 
خانواده و همسر شهيد نيروى انتظامى آن منطقه را از عدم حضور در مقطعى از 

زمان مطلع كرده بودند، اين سرقت رخ داده است.

دستگيرى مردى كه موبايل هاى سرقتى را 
صادر مى كرد

خط قرمز: يكى از عاملان ســرقت 
و قاچاق گوشى هاى تلفن همراه به 
خارج از كشــور قبل از خروج از مرز 

در مشهد دستگير شد.
به گــزارش خبرنگار ما، در پى وقوع 
سرقت هاى سريالى گوشى هاى تلفن 
همراه در خيابان هاى مختلف مشهد، 
تحقيقات گســترده پليسى در اين 

زمينه صورت گرفت كه بررسى هاى علمى مأموران بيانگر قاچاق گوشى هاى تلفن 
مسروقه به خارج از كشور بود.

ســردار قادر كريمى، فرمانده انتظامى خراســان رضوى گفت: تيم هاى تجسس 
كلانترى خلق آباد مشــهد در اجراى اين مأموريت گسترده و ضربتى، يك سرى 
اقدامات اطلاعاتى و تحقيقات ميدانى انجام دادند كه در نتيجه همين اقدامات، يكى 

از اعضاى اين باند را شناسايى كرده و به طرز نامحسوس زيرنظر گرفتند.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى تصريح كرد: اين مأموران در ادامه تحقيقات خود، 
متهم را زمانى كه ســوار بر يك كاميون پلاك افغانستان بود، دستگير كردند. در 
بازرسى از اين كاميون نيز 130 دستگاه گوشى تلفن همراه سرقتى كه براى انتقال 

به آن سوى مرز، بسته بندى شده بود، كشف و ضبط شد.
به گفته ســردار كريمى، تحقيقات از متهم دستگير شده كه 36 ساله است براى 

شناسايى و دستگيرى ساير همدستانش در حال انجام است.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

مأموران باغ فيض به دنبال راز 
جسد سوخته كوچه شقايق 

خط قرمز: پيدا شدن جسد سوخته مرد جوان در غرب 
تهران ســناريوى معمايى را پيش روى مأموران پليس 

آگاهى تهران قرار داد.
ساعت 5 صبح شــنبه، مرد جوانى براى رفتن به محل 
كارش از خانه شــان در كوچه شقايق خارج شد و هنوز 
چند قدمــى از خانه اش فاصله نگرفته بود كه با صحنه 

هولناكى روبه رو شد.
مرد جوان در برابر جسد سوخته مرد جوانى در جوى آب 
كوچه قرار گرفت و خيلى زود اين ماجراى هولناك را به 

مأموران كلانترى 140 باغ فيض مخابره كرد.
بدين ترتيب تيمى از مأمــوران اداره 10 پليس آگاهى 
تهران همراه بازپرس محسن مدير روستا از شعبه ششم 
دادســراى امور جنايى در صحنه جرم حاضر شدند و با 

جسد سوخته مرد جوانى روبه رو شدند.
تحقيقات ابتدايى نشان از آن داشت كه قربانى جنايت 
مرد جوانى اســت كه حدود 25 سال سن دارد و عامل 
جنايــت براى پنهان ماندن اين قتل اقدام به آتش زدن 

جسد كرده و جسد را داخل جوى آب رها كرده است.
تيم تشــخيص هويت و كارآگاهان پليس آگاهى تهران 
پس از تحقيقات ابتدايى در صحنه جرم با دستور بازپرس 

پرونده جسد را به پزشكى قانونى منتقل كردند.
بنا به اين گزارش، تحقيقات براى شناسايى هويت جسد 
و چگونگى جنايت و دستگيرى قاتل به دستور بازپرس 
مدير روستا در دستور كار مأموران اداره 10 پليس آگاهى 

تهران قرار گرفته است.

كشف جسد مردى كه
 با شليك گلوله كشته شد

 خط قرمز: جسد مرد 38 ساله كه با شليك گلوله جان 
سپرده بود، كشف شد.

پرســنل خدمات شهرى شهردارى چهاردانگه در حالى 
كه روز گذشته در حاشيه اين شهر مشغول انجام وظيفه 
بودند، با جسدى مواجه شدند كه كنار گلخانه شهردارى 

چهاردانگه رها شده بود.
اين افراد، به سرعت موضوع را به نيروى انتظامى گزارش 
دادند و پس از حضور عوامل كلانترى بخش چهاردانگه 
در صحنه و بررسى هاى دقيق مشخص شد، اين مرد 38 

ساله با شليك چند گلوله جان سپرده است.

خط  شهرستان ها

 خط قرمز: پســر 17 ســاله كه با ادعــاى مزاحمت براى 
خواهرش مرد جوانى را به قتل رســانده اســت به زودى در 

دادگاه كيفرى يك استان تهران محاكمه خواهد شد. 
ساعت 21 دوشنبه مأموران پليس تهران در جريان درگيرى 
خونين ميان دو نفر قرار گرفتنــد. آن ها با حضور در محل 
حادثه مشاهده كردند مردى جوان با ضربه چاقو زخمى شده 
است كه به بيمارستان منتقل شد، اما بر اثر شدت خونريزى 
فوت كرد. اين در حالى بود كه تحقيقات محلى نشان مى داد، 
پسر 17ســاله اى با مرد جوان درگير و با ضربه هاى چاقو او 
را كشــته است. در ادامه با دســتور قاضى ايلخانى، بازپرس 
كشيك قتل پايتخت جسد به پزشكى قانونى منتقل و پسر 

17 ساله بازداشت شد.

متهــم گفت: مرد جوان مدتى بود كــه براى خواهرم ايجاد 
مزاحمت مى كرد. زمانى كــه از ماجراى مزاحمت ها باخبر 
شــدم، تصميم گرفتم او را تنبيه كنم تا دســت از اين كار 
بردارد. چاقويى از خانه برداشته و سراغ او رفتم. با ديدن او در 
خيابان، جلويش را گرفته و دليل مزاحمت هايش را پرسيدم 
كه جواب درســتى نداد. با او درگير شدم و با شدت گرفتن 
درگيرى، چاقو را از جيبم درآوردم و ضربه هايى به مرد مزاحم 
زدم. در پى اعتراف پسر 17 ساله و با توجه به پايين بودن سن 
او، پرونده با قرار عدم صلاحيت رسيدگى به دادسراى اطفال 

و نوجوانان ارسال شد.
با اين وجود با بالا رفتن سن متهم، دوباره پرونده براى تكميل 
تحقيقات به دادســراى جنايى تهران بازگردانده شــد تا در 

نهايت با انجام بازســازى صحنه قتل، براى متهم قرار جلب 
به دادرســى صادر شد و با صدور كيفرخواست، پرونده براى 
بررسى هاى بيشتر و صدور حكم شايسته به دادگاه كيفرى 

يك استان تهران ارسال شد.

خط قرمز- مهــدى كاهانى مقدم: فرد 
شــيادى كه با لباس پليس، دستبند و بى 
سيم، از شهروندان مشهدى اخاذى مى كرد، 
با تلاش كارآگاهان شناسايى و دستگير شد.

رئيــس پليس آگاهى خراســان رضوى در 
تشــريح چگونگى دســتگيرى اين مجرم 
مأمورنما گفت: چنــد روز قبل جوانى با در 
دســت داشــتن مرجوعه قضايى به پليس 
آگاهى مراجعــه و از اخاذى مردى مأمورنما 
خبر داد كه بلافاصله تيمــى از كارآگاهان 

عهده دار رسيدگى به پرونده وى شدند.
ســرهنگ حميد رزمخواه اظهار داشت: در 
بررســى اظهارات اين مرد، مشــخص شد 
جوانى حدوداً 25 ساله كه دستبند و بيسيم 
همراه داشته پس از متوقف كردن خودروى 
او و اعلام تخلف، از وى مبلغى را اخاذى كرده 
است. وى تصريح كرد: افســران آگاهى در 
ادامه تحقيقات با راهنمايى مالباخته چهره 
فرضى متهم را ترسيم و پس از چندين روز 
كار گسترده پليسى، محل هاى تردد متهم را 

در محدوده بلوار دانشجو شناسايى كردند.
وى گفت: تيم رســيدگى كننده به پرونده 
سپس با شناســايى مخفيگاه متهم مجوز 
قضايى را اخذ كرده و در فرصتى مناسب وارد 
مخفيگاه او شدند و ضمن دستگيرى متهم، 
در بازرسى از مخفيگاهش دو دستگاه بيسيم، 
دستبند و تعدادى البسه نظامى كشف كردند.

رئيــس پليس آگاهــى خراســان رضوى 
خاطرنشان كرد: اين متهم تاكنون به سه فقره 
اخاذى تحت عنوان مأمور اعتراف كرده كه با 
هماهنگى مقام قضايى تحقيقات از وى براى 

كشف ديگر جرايم احتمالى او ادامه دارد.

چوپان دزد گله بود
از ســوى ديگر به گفته سرهنگ رزمخواه، 
با تــلاش كارآگاهان همچنيــن يك باند 
حرفه اى ســرقت احشــام در بخش رضويه 
مشهد متلاشى شــد. وى گفت: با دريافت 
پرونده ســرقت احشــام در منطقه رضويه 
مشــهد، با توجه به حوزه جغرافيايى جرم، 
موضوع در دســتور كار تيمى از كارآگاهان 
پايگاه شرق آگاهى اين شهر قرار گرفت. وى 
افزود: مالباخته در تحقيقات انجام شــده به 
كارآگاهان گفت كه دو مرد جوان شبانه با سر 
و صورت پوشيده و در دست داشتن شمشير 
و قمــه، پس از ضرب و جرح دو چوپان گله 

30 رأس گوسفند را سرقت كرده اند.
كارآگاهــان اداره مبارزه با ســرقت پليس 
آگاهى پس از بررســى اظهارات مالباخته، 

تحقيقات گسترده اى را آغاز كرده و با توجه 
به شواهد و سر نخ هاى به جا مانده از سارقان، 
به جوان چوپان گله مشــكوك شده و او را 
به صورت نامحســوس تحت نظر گرفتند و 
پس از جمع آورى ادله و مســتندات كافى، 
با هماهنگى مقام قضايى متهم را دستگير 
كردند. رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى 
تصريح كرد: متهم در بازجويى هاى اوليه منكر 
هرگونه جرمــى بود اما در ادامه تحقيقات و 
مواجهه با ادله و مســتندات كشف شده، به 
سرقت احشام با همدستى دو نفر از دوستانش 
اعتراف كرد. در ادامه اين عمليات نيز يكى از 
همدستان متهم دستگير و با راهنمايى او 13 
راس از گوسفندها در بازار دام جاده فردوسى 
كشف شد. سرهنگ رزمخواه خاطرنشان كرد: 
با هماهنگى مقام قضايى تحقيقات از متهمان 
براى كشف ديگر جرائم احتمالى و دستگيرى 

همدست فرارى آنان، ادامه دارد.

زن مرودشتى شوهرش 
را زنده به گور كرد 

خط قرمز: زن جوان پــس از رابطه پنهانى با 
مرد مورد علاقه اش در يك ســناريوى هولناك 

شوهرش را به قتل رساند. 
قاتل زنى 20ســاله اســت كه پس از ازدواج به 
صــورت پنهانى با فردى رابطــه برقرار نموده و 
براى ازدواج با وى نقشه قتل شوهرش را طراحى 
مى كند.  زن قاتل با هويت س -ع حدود ساعت 
13 ظهر روز حادثه، تعــدادى قرص خواب آور 
در چــاى حل كــرده و به همســرش با هويت 
ظ-ع مى خوراند و بعد از گذشــت چند ساعت 
با همدســتى مرد مورد علاقه اش، مقتول را به 
خــارج از كارگاه برده و در چالــه اى كه از قبل 
آماده كرده بودند مى اندازند. درحين دفن و زنده 
به گور كردن شوهر، قاتل و همدستانش متوجه 
هوشــيارى و قصد فرار مقتول شده و مجدداً با 
كمك دو نفر ديگر با بيل و كلنگ به او ضربه زده 

و او را به داخل چاله پرتاب مى كنند.
جوان مقتــول يك بار ديگر تــلاش مى كند تا 
از مهلكه مرگ و نيســتى فراهم شــده توسط 
همسرش فرار كند، اما دوباره قاتل و همدستانش 
با هويت ق-ع و نفــردوم ك-ع، وى را گرفته و 
اين بار با ضربات متعدد و سهمگين بيل و كلنگ 
وى را بى رحمانه از پا در آوردند و پس از انتقال 
به داخل چاله مقتول را زير خروارها خاك دفن 

كردند تا ردپايى از خود به جا نگذارند.
گفتنى است كارآگاهان پليس مرودشت پس از 
اطلاع از وقوع قتل با سرعت عمل زيادى موفق 
به كشف سرنخ هايى از قاتلان شده و پس از 48 

ساعت عاملان اين جنايت دستگير شدند.

پسر 17 ساله، مزاحم خواهرش را كشت

شياد مأمورنما و چوپان گوسفند دزد در تور پليس



خط  پلیس

نجات مرد جوان از دست زن هفت تیرکش 
خط قرمز: زن جوان که شوهرش را در خانه زندانی کرده بود و قصد کشتن وی با 
اسلحه را داشت از سوی مأموران دستگیر شد.  سرهنگ حسین براری رییس پلیس 
کرمانشــاه گفت: شب جمعه در پی اعلام خبری به پلیس 110 مبنی بر تهدید با 
سلاح گرم زن جوانی به سمت همسرش بلافاصله مأموران انتظامی به محل اعزام 
شدند.  این مقام انتظامی گفت: پس از حضور مأموران مشخص شد که زن جوان 

پس از زندانی کردن شوهرش در خانه قصد قتل وی را دارد. 
ســرهنگ براری اظهارداشت: مأموران با رعایت اصول تامینی ابتدا زن جوان را 
به آرامش دعوت کردند، اما وی حاضر نشــد که اســلحه را به مأموران تحویل 
دهد که در نهایت مأموران با شــگردهای خاص پلیسی زن جوان را دستگیر و 

اسلحه اش را گرفتند.

شهادت 3مأمور و 5 سرباز مرزبانی با تیر خلاص 
 خط قرمز: 8 تن از نیروهای مرزی چالدران در درگیری نیروهای مرزبانی ناجا با 
گروه های تروریســتی به شهادت رسیدند. به گزارش رکنا به نقل از منابع آگاه این 
8 شــهید که 3 کادر و 5 سرباز مرزبانی بودند هنگامی که قصد رفتن به مرخصی 
داشتند، در کمین گروه تروریستی افتاده اند. طبق تحقیقات اولیه گروه تروریستی 
ابتدا راننده خودرو را با شلیک گلوله به شهادت رساندند و در حالی که با این اتفاق 
خودروی حامل این 8 شهید به داخل دره سقوط کرده بود، عوامل گروه تروریستی 

بالای سر آن ها رفته و با تیر خلاص تمام 8 مرزبان کشور را به شهادت رسانده اند.

توضیحات سخنگوی ناجا 
ســخنگوی ناجا توضیحاتی در خصوص شــهادت 8 مرزبــان در منطقه چالدران 

آذربایجان غربی در مقابله با گروهک تروریستی ارائه کرد. 
سخنگوی نیروی انتظامی با اشاره به شهادت هشت تن از مرزبانان غیور و جان بر کف 
کشورمان در تعاقب اقدام ناجوانمردانه اشرار تروریست در منطقه چالدران آذربایجان 
غربی ضمن عرض تسلیت به خانواده های این عزیزان، اظهار داشت: این مرزبانان طی 
درگیری با تروریست های مزدور در عصر روز جمعه، جان خود را در دفاع از حریم 

میهن عزیزمان ایران فدا کردند. 

دستگیری فوتبالیست معروف لیگ برتری
 به خاطر شکنجه همسرش 

خط قرمز: فوتبالیســت مطرح یکی از تیم های لیگ برتری به دلیل ضرب و شتم 
همسرش بازداشت شد.  این فوتبالیست در یکی از تیم های شهرستانی بازی می کند 

و اتفاقاً بازیکنی اخلاق مدار و آرام محسوب می شد.
وی به دلیل آنچه که »ضرب و شتم همسر« گفته می شود یک شب در بازداشت بوده 
است که البته با پا درمیانی یکی از مسئولان همان باشگاهی که در آن بازی می کند 

از بازداشت رها شده است.

13

قتل جوان روستایی در درگیری 
دسته جمعی 

خط قرمز: جوان 18 ساله در درگیری دسته جمعی 
در روستای گزآباد جیرفت هدف ضربات مرگبار چاقو 

قرار گرفت. 
ســاعت 21 جمعه 12 آبان ماه امســال مأموران پلیس 
جیرفت در جریان یک درگیری دسته جمعی در روستای 
گزآباد قرار گرفتند و خیلی زود تیم های پلیسی برای پایان 

دادن به این درگیری در محل حاضر شدند.
مأموران با حضور در محل پی بردند که جوان 18 ساله ای 
به نام مهدی ســالاری هدف ضربــات مرگبار چاقو قرار 

گرفته است و عاملان این درگیری پا به فرار گذاشته اند.
بنا به این گزارش، شناسایی و دستگیری عاملان  این 
جنایت به دســتور دادســتان جیرفت در دستور کار 
مأموران پلیس قرار گرفته اســت و تحقیقات در این 

پرونده ادامه دارد.

شلیک دقیق پلیس 
به مچ پای مرد خطرناک 

خــط قرمز: مجرم 
با  دار کــه  ســابقه 
دیدن پلیــس پا به 
فرار گذاشــته بود با 
شلیک گلوله مأموران 
پلیس آگاهی تهران 
زمینگیر شد.  مجرم 

سابقه دار و تحت تعقیب دستگاه قضایی که به اتهام جرایم 
ارتکابی محکوم به زندان شــده بود، با شلیک کارآگاهان 

پلیس آگاهی تهران بزرگ زمینگیر و دستگیر شد. 
در ادامــه اجــرای طرح پلیس آگاهی تهــران بزرگ در 
شناسایی و دستگیری مجرمین تحت تعقیب، متهمی که 
با وجود دستور ایست پلیس و شلیک چندین تیرهوایی 
همچنان به فرار خــود ادامه می داد از ناحیه مچ پا مورد 

هدف دقیق گلوله کارآگاهان قرار گرفت و دستگیر شد.

یک کشته و2 زخمی
در آتش سوزی معدن خمرود زرند 

خط قرمز: آتش ســوزی عصر جمعــه در معدن ذغال 
ســنگ خمرود شهرستان زرند استان کرمان یک کشته 

و 2زخمی برجا گذاشت. 
فرماندار زرند شــامگاه جمعه با تأییــد این خبر گفت: 
متاسفانه در این حادثه یک نفر از مهندسان معدن جان 

خود را از دست داد و 2نفر دیگر نیز زخمی شده اند. 
خنجری افزود: پس از خاموش شــدن آتش سرپرســت 
کارگاه به منظور سرکشــی داخل کارگاه می شود که به 
دلیل وجود دود و گاز دچار مسمومیت و خفگی می شود. 
وی حال 2کارگر مصدوم این حادثه را که به بیمارستان 

منتقل شده رضایتبخش اعلام کرد. 

خط خبر
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خط قرمز: زن و مرد جوان که از سوی بستگان یک دوست صمیمی 
ربوده شدند در زمان خواب مردان خشن از ویلای جنگلی در شمال 

کشور فرار کردند و به یک ایستگاه آتش نشانی پناه بردند. 
چند روز قبل زن و مرد جوانی سراســیمه به اداره پلیس در یکی 
از شــهرهای شمالی کشــور رفتند و از چند مرد ناشناس به اتهام 

آدم ربایی و ضرب و جرح شکایت کردند. 
مرد جوان در توضیح ماجرا گفت: یک روز قبل، همراه همســرم با 
خودروام داخل یکی از خیابان های شمالی تهران در حال دور زدن 
بودیم که ناگهان خودروی دیگری راه ما را ســد کرد. وقتی مجبور 
به توقف شدم، چند مرد ناشناس من و همسرم را به زور به داخل 

خودروشان بردند و یکی از آن ها هم سوار خودرو من شد.
در حالی که به شدت شــوکه شده بودم، مردان خشن ما را داخل 
خودرو کتک زدند و تهدید کردند حرفی نزنیم. آن ها ساعتی بعد ما 
را به باغی در حوالی تهران بردند و به شدت شکنجه دادند. آنقدر ما 
را کتک زدند که دست همسرم شکست. آه و ناله من و همسرم به 
آسمان بلند شده بود، اما مردان خشن توجهی به ما نداشتند و حتی 
علت کتک کاری شان را هم توضیح ندادند. هر چقدر التماس کردم 
که دســت همسرم شکسته است و باید او را به بیمارستان منتقل 
کنیم، فایده ای نداشت تا اینکه ساعتی بعد، مردان خشن ما را سوار 
خودروی دیگری کردند و به ویلای جنگلی در شمال کشور آوردند. 

آن ها دوباره من و همسرم را در ویلای جنگلی کتک زدند تا اینکه 
مرد جوانی به نام شاهرخ وارد ویلا شد. من او را می شناختم. شاهرخ 
از بســتگان یکی از دوســتانم به نام فرامرز بود. فرامرز از دوستان 
قدیمی من بود و ما با هم ارتباط خوبی داشتیم تا اینکه چند سال 
قبل پولی به او قرض دادم. هر وقت پولم را درخواســت می کردم، 
او امــروز و فردا می کرد و بهانه ای می آورد تا اینکه روزی با من قرار 

گذاشت تا پولم را پس دهد.
وقتی برای گرفتن به سراغش رفتم، نه تنها پولم را پس نداد، بلکه 
به شــدت مرا کتک زد و تهدید کرد چنانچه شکایت کنم، این بار 

مرا می کشد. من تهدید های او را جدی نگرفتم و در دادسرا شکایت 
کردم و از این طریق پیگیــر طلبم بودم تا اینکه روز قبل مردانی 
ناشــناس مرا ربودند. وقتی شــاهرخ به ویلا آمد، تازه فهمیدم که 
مردان ناشــناس را فرامرز اجیر کرده  است تا از شکایتم صرف نظر 
کنم. من درســت حدس زده بودم چون شــاهرخ از من خواست 
شکایتم را پس بگیرم وگرنه عاقبت بدی در انتظار من و همسرم 
اســت. وی ادامه داد: آن ها خیلی خسته  بودند و یک نفر از آن ها 
نگهبانی داد، اما دقایقی بعد نگهبان هم خوابش برد و ما از فرصت 
اســتفاده کردیم و طناب دســت و پایمان را باز و در تاریکی شب 
از ویلای جنگلی فرار کردیم. در میانه راه به ایســتگاه آتش نشانی 
رسیدیم و از آن ها درخواست کمک کردیم و آتش نشان ها هم ما را 

به اداره پلیس رساندند. 
پس از طرح این شــکایت، مأموران بلافاصله راهی ویلای جنگلی 
شدند، اما متوجه شدند مظنون این حادثه فرار کرده است. بررسی ها 
نشان داد افراد ناشناسی ویلای جنگلی را اجاره کرده و بعد از حادثه 
به مکان نامعلومی گریخته اند. از آنجایی که حادثه آدم ربایی در تهران 
رخ داده بود، پرونده برای رسیدگی به دادسرای امور جنایی تهران 
فرستاده شــد. تحقیقات درباره این حادثه به دستور قاضی آرش 
سیفی، بازپرس شعبه چهارم دادسرای امور جنایی تهران از سوی 

کارآگاهان پلیس آگاهی ادامه دارد.

حــوادث خط قرمز: بر اثــر واژگونی یک دســتگاه اتوبوس 
مسافربری در مسیر تهران به نجف، 10 کیلومتری مرز مهران 
30 نفر از زائران اربعین حسینی مصدوم شدند. رئیس اورژانس 
مســتقر در قرارگاه مهران از حضور 10 دستگاه آمبولانس و 2 
دستگاه اتوبوس آمبولانس در مرز مهران خبر داد و اظهار داشت: 
تاکنون 22 نفر از مصدومان توسط اورژانس به بیمارستان امام 
حسین)ع( مهران منتقل شــده اند. اسامی 30 مصدوم حادثه 
واژگونی اتوبوس در بدره عراق: فاطمه آقازاده 24 ساله،حشمت 
الله صمدی 65 ساله،طاها وفاجو 19 ساله،محسن اکبریان 51 
ساله، مهدی آب محله 24 ساله، فخریه امیر بیگی 56 ساله، 
جواد ریاحی 32 ساله، محمد حسین آب محله 6 ساله، نصر 
الله نجفی 58 ســاله، محمدرضا مهر آبادی 43 ساله، رامین 
فیض 28 ســاله، نرگس ریاحی 26 ساله، مریم صفویی 36 
ســاله، علی محمد جاهی 11 ســاله، فاطمه جاهی 5 ساله، 
حمید رضا عبداللهی 29 ساله، قربان عمویی 44 ساله، حوری 
قره یازی 53 ساله، محمد سلماسی 41 ساله، علی جاهی 34 
ســاله، مجید خیری 40 ســاله، احمد جاوید 37 ساله، علی 
یاوری 40 ساله، محمد تقی قره قوزلو 61 ساله، سیده صدیقه 
احمدی، مریم صدری 49 ساله، مجتبی عبدالهی، امین عزیزی 
27 ساله، سید جلیل صنوعی 45 ساله و محمد حسین ناجی.

انتقال 11مجروح 
مدیرعامل جمعیت هلال احمر ایلام از انتقال 11 مجروح سانحه 
رانندگی زائران ایرانی اربعین حسینی در شهر مرزی بدره عراق به 

مراکز درمانی شهرســتان مهران خبر داد.  محمد سلیمانی گفت: 
این حادثه ساعت 6صبح شنبه رخ داد که از مجموع زائران مجروح 
11نفر شــامل هشت مرد و دو زن و یک کودک دو ساله از طریق 
11دستگاه آمبولانس به بیمارستان امام حسین)ع( مهران منتقل 
شدند. چهار نفر از مصدومان که بدحال هستند و دچار قطع عضو 

شدند با بالگرد به بیمارستان کرمانشاه منتقل شدند.

8مجروح نیازمند جراحی
رئیس دانشگاه علوم پزشکی ایلام گفت: مصدومیت هشت نفر 
از مجروحان واژگونی اتوبوس زائران اربعین در شهر بدره عراق 
زیاد است و به جراحی عروق نیاز دارند.  دکتر علی دلپیشه در 
گفت وگویی اظهار کرد: سه نفر از مصدومان قطع عضو شده اند 
و 2 نفر از آنان به علت وخامت حالشان با بالگرد در حال اعزام 
به کرمانشاه یا تهران هستند. وی خاطرنشان کرد: در مجموع 

25 نفر از مصدومان ســانحه رانندگی شهر مرزی بدره عراق از 
طریق هوایی و زمینی به ایلام منتقل شده اند. وی گفت: بیشتر 
مصدومان دچار شکســتگی دست و پا شــده اند و حال سایر 

مصدومان رو به بهبود است. 

واژگونی خونین ون زائران 
همچنین معاون عملیات سازمان امداد و نجات جمعیت هلال 
احمر از واژگونی یک دســتگاه ون حامل زائران ایام اربعین در 
کشور عراق خبر داد و گفت: 8 دستگاه آمبولانس هلال احمر 
برای انتقال مصدومان به ایران، به خارج از مرز ایران اعزام شد. 

شاهین فتحی با اشاره به حادثه واژگونی یک دستگاه ون حامل 
زائران در داخل کشور عراق، عنوان کرد: ساعت 5 و 50 دقیقه 
13 آبــان ماه واژگونی یک دســتگاه ون حامل زائران به مرکز 

هماهنگی و کنترل عملیات های امدادی هلال احمر اعلام شد.

واژگونی اتوبوس زائران ایرانی در شهر مرزی بدره عراق

فرار زوج جوان از چنگ گروگانگیران ویلای جنگلی



 7 ماه حقوق نگرفتم، حالا برای 3روز گلایه کنم؟

کی روش: تغییر نمی کنم چون باید پاسخگوی رؤیاهای تیم ملی باشم

 فوتبال  ورزش   کارلوس کی روش در حاشــیه تمرین 
دیروز تیــم ملی، گفت:  در حــال حاضر تمــام برنامه ها را 
مشخص کردیم. هنوز بازی با ونزوئلا در کشور هلند قطعی 

نشده است.
وی افزود:  در مورد مسائل داخلی و مسائل بیرونی دستوری 
گرفته ام که در این مورد صحبتی انجام ندهم. ســازمان ما 
مکاتباتی را دریافــت کرده که بر این اســاس هنوز بازی با 

ونزوئلا قطعی نشده است. 
کی روش در پاسخ به این سوال که آیا فدراسیون درخواست 
کرده صحبتی نکند؟ اظهارداشــت: نمی خواهم نکته ای را 
بگویم، چرا که نمی دانم این دستور مربوط به مسائل داخلی 

است یا مسائل بیرونی.
ســرمربی تیم ملی در رابطه با اینکه اعلام شــده حقوق او 
۳ روز عقب افتاده اظهارداشــت: شما این ســوال را از من 
می پرسید و من هم در جواب از شما ســوال می کنم، آیا تا 
به حال کارلوس کی روش را نشناختید؟ شخص من طی ۷ 
سال گذشته که در ایران حضور دارم گاهی ۷-6 ماه حقوقم 
عقب افتاده و پرداخت نشده ولی گلایه نکردم، آیا برای عقب 
افتادن حقوقم به مدت ۳ روز گله و شکایت خواهم کرد؟ بنده 
گاهی از پول خودم برای پرداخت پول پیش هتل و مخارج 

تیم استفاده کردم. صحبت پول نیســت، صحبت از آرزو و 
رؤیای هواداران است، اگر بنده را بشناسید می دانید تلاشم را 
برای تهیه بهترین امکانات مثل بهترین هتل، بهترین زمین، 
بهترین توپ، بهترین کمپ و بهترین امکانات تمرینی قطع 

نخواهم کرد.
کی روش در ادامه تاکید کرد: نمی دانم در فارســی مشابه 
اصطلاحی که من به کار می برم را دارید یا نه. آیا من شبیه 
فردی هســتم که مدام گله می کند و از همه چیز شکایت 
دارد؟  این مسئله برای من مهم نیست. با صدای بلند حرفم را 
بیان می کنم و از تلاش دست بر نمی دارم حتی اگر فکر کنند 
من فردی هستم که عادت به گله دارم. اسم این مسئله را گله 
و غُر نمی گذارم، اسم این حالت را حرفه ای گری می گذارم که 

عادت به رسیدن به تعالی دارم. 
ســرمربی تیم ملی ادامه داد: وظیفه من این اســت که 
تلاش کنم تا رؤیاهــای مردم ایران را محقــق کنم، تیم 
ملی هیچ وقت به دور دوم جام جهانی نرفته و شــما فکر 
می کنید این کار راحت اســت؟ من دست از تلاش برای 
تهیه امکانات برای تیم ملی برنداشتم و این جزء وظایفم 
محسوب می شــود. من یک هدف دارم و یک انگیزه که 
بهترین آماده ســازی را برای تیم ملی در نظر بگیرم. من 

وظیفه دارم بهترین ها را فراهم کنم ولی فکر نکنید زیاد 
نگران این مســائل جزئی و این جنگ هایــی که بحثش 
مطرح می شود هســتم. بزرگ ترین جنگ من صعود تیم 

ملی به دور دوم جام جهانی است.
کی روش تأکید کرد: ما در آینده مســائل مهم تری داریم، 
بازی با پاناما و ونزوئلا برای ما مهم است. ما سرمایه گذاری  
که می توانیم انجام بدهیم برای آینده اســت و باید بهترین 
آماده سازی را داشته باشیم ضمن اینکه باید مشاهدات عمیق 
و نزدیکی نسبت به رقبا داشته باشیم. از نظر من مسائل دیگر 
دودی در هوا اســت و من هرگز تمرکز و توجهم را از دست 
نخواهم داد. تأکید می کنم، هر روز می خواهم بهترین ها را 
مهیا کنم و اگر کســی فکر می کند که این کار یک اشتباه 
اســت، من تغییر نخواهم کرد چون باید پاســخگوی تمام 

رؤیاهای تیم ملی باشم.
ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران در خصوص حضور وینفرد 
شفر و مهدی تارتار در محل تمرین گفت: مشورت با مربیان 
بسیار حائز اهمیت است و باید از فرصت ها استفاده کرد. ما 
در ماه دسامبر یک کارگروه تشــکیل می دهیم که در کنار 
اردوی تیم ملی حضور داشته باشــند. اتفاقاً نه تنها مربیان 
لیگ برتر بلکه مربیان لیگ یک هم باید در کنار ما باشــند. 

آن ها باید بدانند که ما چــه می کنیم و حتی می خواهیم به 
آن ها نشان دهیم در مرکزی که ساخته شده چه کارهایی 
صورت می گیرد تا آن ها هم از این مسائل استفاده کنند. اگر 
هم هر مربی  صحبتی دارد به دفتــر بیاید تا با او خصوصی 

صحبت کنیم.

دعوت تارتار به اتاق مربیان تیم ملی
مهدی تارتار، سرمربی پارس جنوبی دیروز برای صحبت 
با کارلوس کی روش پیرامون عدم دعــوت از بازیکنانش 
به تیم ملی به ورزشــگاه آزادی رفت؛ امــا در بدو ورود 
اجازه حضور در کنار زمین را پیدا نکرد و به جایگاه ویژه 

فراخوانده شد.
با اتمام تمرین بازیکنــان ایران، کی روش از مهدی تارتار 
دعوت کرد تا در اتاق مربیــان تیم ملی حضور پیدا کند و 
صحبت های خود را به دور از بازیکنان و رســانه ها انجام 
دهند. کی روش در تمرین روز جمعه تیم ملی نگذاشــت 
اسماعیل حسن زاده، رئیس کمیته انضباطی فدراسیون 
با او صحبت کند، اما حالا با دعوت از تارتار به اتاق مربیان 
نشــان داد مواضع مختلفی با میهمانان تمرین تیم ایران 

دارد.

واکنش فغانی به تهمت های
 رئیس فدراسیون سوریه

تسنیم: داور بین المللی فوتبــال کشورمان نسبت به اظهارات رئیس 
فدراسیون فوتبال سوریه واکنش نشان داد. علیرضا فغانی در خصوص 
اظهارات رئیس فدراسیون فوتبال سوریه که او را عامل ناکامی تیم ملی 
کشورش در راه صعود به جام جهانی دانسته است، گفت: نظری در این 
خصوص ندارم و هرکسی می تواند هر صحبتی انجام بدهد. این هم برای 
اولین بار نیست که از این صحبت ها علیه داوران صورت می گیرد. داور 
بین المللی کشورمان که گزینه قضاوت در جام جهانی 2018 روسیه 
است درباره اینکه آیا از فدراسیون فوتبال انتظار پیگیری و واکنش به 
این اظهارات را دارد یا نه، اظهار داشت: آنهایی که باید در این خصوص 

تصمیم بگیرند، خودشان هم باید واکنش نشان بدهند.
صلاح رمضان، رئیس فدراسیون فوتبال سوریه با مافیایی خواندن حذف 
تیم ملی این کشور در مرحله پلی آف صعود به جام جهانی 2018 روسیه 
گفته است: علیرضا فغانی به عمد به برخی از بازیکنان سوریه از جمله 
عمر خریبین کارت نشان می داد. این مهاجم ما بدون هیچ گونه توجیهی 

و با احترام به داور اعتراض کرد، اما کارت زرد گرفت.

کرانچار همچنان تحت حمایت باشگاه 
سپاهان

تسنیم: مسئولان باشگاه سپاهان با وجود نتایج ضعیف اخیر این تیم 
همچنان از کرانچار حمایت می کنند.مسعود تابش قائم مقام باشگاه 
سپاهان در واکنش به شایعات موجود مبنی بر برکناری زلاتکو کرانچار 
از هدایت این تیم بعد از شکست برابر پیکان گفت: چنین بحثی نیست. 
کرانچار با قدرت به کارش ادامه می دهد. همان طور که گفتم پیکان 
امسال جزو تیم های خوب لیگ است و سپاهان هم مقابل این تیم بد 
که کار نکرد هیچ، خیلی هم خوب بود، ولی به هرحال فوتبال است و 

این اتفاقات در آن رخ می دهد.

دژاگه: بازیکنانی به این خوبی ندیده بودم
ورزش:  بازیکن تیم ملی فوتبال درباره شرایطش در اردوی تیم ملی 
گفت: در حال انجام تمرینات فیزیوتراپی هستم و اکنون هم دردی 

ندارم. خوب کار کردم و امیدوارم به این بازی ها نیز برسم.
اشــکان دژاگه با تمجیــد از بازیکنــان جوان دعوت شــده به اردو 
اظهارداشت: بازیکنانی که اکنون در تیم ملی حضور دارند، بازیکنان 
خوبی هستند. در این 6 سال که در تیم ملی هستم، بازیکنان جوان 
و به این خوبی ندیده ام. تیم خوبی داریم و در هر پست دو سه بازیکن 
خوب وجود دارد. اگر این بازیکنان به همین شکل پیش بروند، آینده 
خوبی دارند. آن ها جوان هستند، اما به نظرم همین بازی های دوستانه 
مقابل پاناما و ونزوئلا اگر برای ما خوب است، اما برای جوان ها شرایط 

بهتری را رقم می زند.

اعتصاب نفتی ها قسمت هزارم
ورزش: در حالی که جهانیان مالک باشــگاه نفت در جلسه  ای که 
هفته گذشــته با بازیکنان این تیم ترتیب داده بود قول داد که تا 
روز پنجشنبه هفته گذشته چک های بازیکنان نفت پاس شود اما 
به دلیل اینکه باز هم بدقولی صــورت گرفت بازیکنان نفت دیروز 

حاضر به تمرین نشدند.
شاگردان حمید درخشــان با وجود حضور در محل تمرین حاضر به 
عوض کردن لباس های خود نشدند و تنها به نشستن در زمین چمن 
مصنوعی بسنده کردند. بازیکنان نفت به باشگاه اعلام کردند تا زمانی 
که مطالبات آنها پرداخت نشود آنها هم فقط در محل تمرین حضور 

پیدا می کنند اما تمرین نخواهند کرد.

رضایی: جدایی از استقلال ریسک بزرگی بود
ورزش:مهاجم تیم ملی فوتبال ایران و مهاجم سابق استقلال گفت: 
اگر از روزهای اول این آرامش را به دست نمی آوردم همه چیز پیچیده 
می شد ولی فکر می کنم وقتی استقلال را ترک کردم ریسک بزرگی را 
مرتکب شدم. مهاجم ملی پوش باشگاه شارلروا در گفت و گو با سایت 
DH بلژیک گفت: رؤیاهای زیادی دارم. باید مرحله به مرحله پیش 
بروم و به سیر صعودی ام ادامه بدهم. من 2 سال پیراهن تیم ملی را 
از دست دادم و در اردوها غایب بودم ولی خیلی خوشحالم که دوباره 
برگشتم. من از زیر 12 ســاله ها عضو تیم ملی ایران بودم و وقتی به 
اردوی تیم ملی ایران رفتم همبازیانم اذعان کردند که پیشرفت خوبی 

داشتم بخصوص از لحاظ روحی و روانی. 

طلب 380 میلیونی پورحیدری از استقلال
فارس: فریده شجاعی،همســر مرحوم پورحیدری در پاسخ به این 
سؤال که سرانجام وی چقدر از این باشگاه طلب دارد، گفت: واقعیت 
این اســت که دو قرارداد آخر به او پرداخت نشــد. در مجموع ۴۳0 
میلیون تومان وی از باشگاه طلبکار بود که ۵0 میلیون این پول را به ما 
پرداخت کردند و بقیه آن حدود ۳80 میلیون تومان باقی مانده است.

ماجرای جادوگری در فوتسال چیست؟
قدس آنلاین: سرمربی تیم فوتسال مس سونگون می گوید در این 

رشته هم جادوگری و رمالی رواج دارد.
»این روزها در فوتبال بحث رمالی و جادوگری به اوج خود رســیده 
است. آیا چنین موضوعی در فوتسال هم وجود دارد؟« حمید بی غم در 
پاسخ به این سؤال گفت: به جرئت می گویم در لیگ دسته اول مسائلی 
مثل لابی گری و جادوگری وجود دارد و سال گذشته اتفاقاتی رخ داد 
اما خدا را شکر در لیگ برتر نه چیزی دیده ام و نه چیزی شنیده ام. به 

هر حال در لیگ دسته اول نظارت کمتر است.

خلیل زاده: کجا بروم بهتر از پرسپولیس
قدس آنلاین: شجاع خلیل زاده  یکی از بازیکنانی است که در ابتدای 
فصل با قراردادی یک ساله به تیم پیوسته و اکنون با توجه به شرایط 
خاص این تیم و محرومیت احتمالی از نقــل و انتقالات اینکه او چه 
تصمیمی برای ادامه همکاری داشته باشد به ســوالی از او در ذهن 
هواداران تبدیل شده که با این پاسخش همراه بود: من از اینکه اینجا 
هستم احســاس رضایت دارم. هواداران لطف بزرگی به من دارند و 
بزرگترین موهبت برای بازیکن این است که در تیمی حضور داشته 
باشــد که اهداف بزرگی پیش رو دارد و به خوبی از ســوی هواداران 
حمایت می شود. من کجا باید بروم بهتر از اینجا؟ هیچ نگرانی وجود 
ندارد و من اکنون کاملا به قراردادم متعهد هســتم و بعد از پایان آن 
هم اگر پرســپولیس مرا بخواهد با کمال میل و افتخار آن را خواهم 

پذیرفت. 

ضد حمله

مذاکره بیرانوند با یک باشگاه دیگر!
ورزش سه: دروازه بان جدایی طلب پرسپولیس بعد از پایان اردوی تیم ملی به 
کمیته انضباطی این باشگاه دعوت خواهد شد تا در خصوص مذاکره با یک باشگاه 
دیگر پاسخگو باشد. پندارخمارلو مدیرروابط عمومی باشگاه پرسپولیس دیروز 
اعلام کرد که دلیل حضور بیرانوند در کمیته انضباطی این باشــگاه مذاکره این 

بازیکن با باشگاهی دیگر است. 
البته که احتمالا منظور روابط عمومی باشگاه پرسپولیس از تیم دیگر تراکتورسازی 
تبریز است؛ اما ماجرای مهم تر این اســت که آیا بیرانوند بر خلاف  حرف هایی 
که از سوی او و مسئولان تبریزی بارها منتشر شــده با این تیم مذاکراتی داشته 
است؟ علیرضا بیرانوند سه فصل و نیم دیگر با پرسپولیس قرارداد دارد؛ اما هنوز 
به خدمت ســربازی نرفته و این موضوع تبدیل به معادلــه ای پیچیده برای این 

باشگاه شده است.  

پورعلی گنجی: از تمجیدهای ژاوی احساس 
غرور می کنم

ورزش:  مرتضی پورعلی گنجی بازیکن ایرانی تیم السد قطر در خصوص تمجید 
ژاوی از او مبنی بر اینکه پورعلی گنجی می تواند در اروپا فوتبال بازی کند، بیان 
داشت: در مورد فوتبال بازی کردن در اروپا با خیلی ها از جمله ژاوی صحبت کردم، 
صحبتی که با ژاوی داشتم این بود که اگر قرار است به اروپا بروم حتماً با مشورت 
این کار را انجام می دهم و اگر قرار باشد روزی توانایی بازی کردن در ترکیب اصلی 
تیم های اروپایی را نداشته باشم و روی نیمکت بنشینم به تیمی خواهم رفت که 
آن تیم ارزش نشستن روی نیمکت را داشته باشــد، چرا که من باید قبل از جام 
جهانی بازی کنم. ژاوی به من لطف دارد و من بابت تمجیدهای او احساس غرور 
می کنم. امیدوارم که بتوانم بیشتر پیشرفت کنم و بازیکنان بزرگ دنیا باز هم در 

مورد من صحبت کنند. 14

تلگرامی

1

   تمرینات تیم فوتبال پرسپولیس بعد از ۳ روز تعطیلی از دیروز ساعت 1۷ در 
ورزشگاه شهید کاظمی آغاز شد .این در حالی است که با برنامه ای که برانکو به 
بازیکنان تیمش داده از امروز تمرینات این تیم در دو نوبت صبح و عصر برگزار 

خواهد شد.
     ناصر فریادشــیران که از زمان مالکان قبلی باشگاه نفت به عنوان مسئول 
آکادمی این باشگاه منصوب شــده بود از سمت خود برکنار شد.جهانیان مالک 
باشگاه نفت با ارسال نامه ای به سازمان لیگ عنوان کرد که فریادشیران از سمت 

خود برکنار شده است.
    با انصراف آرژانتین از تورنمنت چهار جانبه فوتســال اصفهان، آذربایجان 
جایگزین این تیم شد. بدین ترتیب تیم های روسیه، قزاقستان، ایران و آذربایجان  

آذرماه ماه در این تورنمنت به مصاف هم می روند.
    آنتونیو کونته، سرمربی چلسی پیش از تقابل تیمش با یونایتد مدعی شد که 

ژوزه مورینیو برای انتقام گرفتن پا به استمفوردبریج نخواهد گذاشت.
    یوپ هاینکس، ســرمربی فعلی بایرن و سرمربی سابق رئال مادرید معتقد 
است که رســانه ها در مورد بحران در مادرید اغراق می کنند و این تیم مشکل 

جدی ندارد.
     دنی آلوس، مدافع پاری سن ژرمن مدعی شد که از پیوستن به یوونتوس در 

سال 2016 پشیمان است.
    دربی امیدهای تهران میان تیم های استقلال و پرسپولیس دیروز به تساوی 

2 - 2 انجامید. 

     فرشاد احمدزاده در تمرین پرسپولیس حاضر شد و در صورتیکه پزشکان 
مجوز تمرین او را صادر کنند، در تمرینات امروز کارش را شروع خواهد کرد.

   علیرضا حقیقی در جمع ۵ دروازه بان برتر لیگ برتر سوئد قرار گرفت.

    زهرا نعمتی بهترین ورزشکار ماه سپتامبر شد.
    شفر در پستی اینستاگرامی در تمجید از منصور پورحیدری نوشت: او مردی 

است که دو ستاره را به ما سپرده است و ما امروز با افتخار بر روی سینه مان حمل 
می کنیم.

    مدیرعامل باشگاه گل گهر سیرجان اعلام کرد فردی که درباره جادوگری 
ادعاهایی انجام داده، ربطی به باشــگاه ندارد و با خاطیان ایــن ماجرا برخورد 

می شود.
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ورزشـــی

اختلاف هشت امتیازی با بارسلونا و بقیه مشکلات
سیر سقوط رئال، »زیزو« و »رونالدو «

دلارام عظیمی: درحالیکه رئــال مادرید در دیدار 
هفته گذشــته مقابل تاتنهام در چمپیونزلیگ یک 
شکســت دیگر را در این فصل پذیرا شد، کریستیانو 
رونالدو تنها گل تیمش را وارد دروازه تیم انگلیسی 
کرد تا کماکان با شش گل زده و بالاتر از هری کین 
در صدر جدول گلزنان این فصــل از رقابتهای لیگ 
قهرمانان قرار گیرد. با اینکه مهاجم پرتغالی در چند 
ســال اخیر در این رقابتها آمار گلزنی فوق العاده ای 
داشته ولی در فصل جاری رقابتهای لالیگا نتوانسته 
بیش از یک بار دروازه حریفان را باز کند. درواقع در 
۵۴0 دقیقه ای که رونالدو در لیگ باشگاهی این فصل 
اسپانیا به میدان رفته، تنها یک گل به ثمر رسانده که 
چنین آماری برای او در این مقطع از فصل غیرمعمول 
به نظر مــی آیند. طبیعتا این آمــار ضعیف گلزنی ، 
مشکلات گسترده زین الدین زیدان و رئال را در این 

فصل چند برابر کرده است.
 ســفید پوشــان مادریدی در پی شکســت هفته 
گذشــته برابر خیرونا هشــت امتیاز از بارسلونا در 
جدول رده بندی عقب افتاده و چهارشــنبه شب در 
ومبلی هم دومین شکســت پیاپی را مقابل تاتنهام 

در چمپیونزلیگ متحمل شدند. یکی از اصلی ترین 
دلایل شــروع بد رئال دراین فصل ضعف مهاجمان 
این تیم برابر دروازه حریفان و عدم آمادگی جسمانی 
بازیکنان بوده و این مشــکلات حتی در ماه اوت هم 
برای زیدان نمایان گشــته بودند. مارسلو و کروس 
در آخرین دیدارهای مادریدی ها پایین تر از سطح 

انتظار ظاهر شــده اند و مودریچ و کاسمیرو در خط 
میانی هیچ شــباهتی به روزهــای اوج خود ندارند. 
از ســوی دیگر اصرار مربی فرانســوی به استفاده از 
تاکتیک 2-۴-۴ هم قابلیت های تکنیکی ستاره های 
رئال را محدود می کنــد. تصمیم های بحث برانگیز 
زیزو در انتخاب چیدمان اصلی را هم نمی توان نادیده 

گرفت. در برابر تاتنهام تصور می شــد که درغیاب 
گرت بیل، آسنســیو نقش کلیدی را در پست او ایفا 
کند که البته فقط در بیست دقیقه پایانی در ترکیب 
تیم حضور داشت. رونالدو و بنزما تا اینجای فصل از 
فرم مطلوب خود فاصله زیادی داشته اند و زیدان با 
این شرایط موفق نشده راه حلی برای برطرف کردن 
مشکلات گلزنی رئال پیدا کند. تیم پایتخت نشین 
در 18 بازی این فصل تنها ۳6 گل به ثمررسانده که 
میانگین دوگل در هر مسابقه را نشان می دهد. فصل 
گذشته دراین مقطع از فصل رئال 11 گل بیشتر زده 

و سه بازی هم کمتر انجام داده بود. 
در 18 بازی کهکشــانی ها دراین فصــل، آنها فقط 
در چهار بازی توانسته اند ســه بار دروازه حریف را 
بگشایند و بازی برابر بتیس تنها مســابقه ای بوده 
که این تیم هیچ گلی به ثمر نرسانده است. به عبارت 
دقیق تر رئال موقعیت های کمتری نسبت به گذشته 
خلق می کند و متعاقبا در ضربات پایانی هم ضعیف تر 
عمل می کند. با ادامه این روند، کاهش این اختلاف 
امتیاز با تیم والورده در صدر جدول لالیگا غیرممکن 

خواهد بود.

ورزش: تمریــن صبح دیــروز تیم   ملی فوتبــال ایران، در 
ورزشگاه آزادی برگزار شد. مرتضی پورعلی گنجی، مدافع 
ملی پوش تیم السد قطر اولین تمرینش را با دیگر بازیکنان 
تیم   ملی ایران برگزار کرد. او بــه صورت اختصاصی در این 

تمرین کار کرد.
پژمان منتظری  و میلاد محمدی، دو بازیکن مصدوم تیم   ملی 
فوتبال ایران در تمرین دیروز زیر نظر کادر پزشکی کار کردند. 
قرار است این دو نفر زیر نظر تیم پزشکی، خود را برای شرایط 

مسابقه آماده کنند.

میک مک  درموت، عضو ســابق کادرفنی اســتقلال که 
مدتی اســت در تمرینات تیم   ملی حاضر می شود، در این 
تمرین هم حاضر بود و با لباس شــخصی تمرین تیم   ملی 

را نگاه می کرد.
میک به دلیل مشــکل مالیاتی دوران حضورش در تیم ملی 
ایران نمی تواند از کشــور خارج شــود. ایــن مربی تاکنون 
با ویزای توریســتی وارد ایران می شــد و در مقطعی که به 
عنوان مربی استقلال فعالیت می کرد، ظاهرا تنها یک بار از 
کشور خارج شــد. او به خاطر این مشکل، نتوانسته از ایران 

خارج شــود و ترجیح داده که در تمرینــات تیم ملی ایران 
حضور یابد. 

دانیال ماهینی، مدافع راســت تیم   ملی در اواســط فوتبال 
درون تیمی، دچار مصدومیت شــد و با نظر ســرمربی تیم  
 ملی فوتبال ایران جایش را به ســید جلال حســینی داد. 
سید جلال حسینی تا آن زمان به صورت اختصاصی تمرین 

می کرد.
وینفرد شفر، سرمربی تیم فوتبال استقلال در اواخر تمرین تیم  
 ملی فوتبال حاضر شد و در جایگاه VIP در کنار تارتار نشست 

و با او گپ و گفتی داشت.
پیش از آغاز تمریــن، مســئولان ورزشــگاه آزادی از ورود 
فیلمبرداران به محل تمرین ممانعــت به عمل آوردند. ظاهرا 
ممنوعیت های حضــور فیلمبــرداران به تمریــن تیم   ملی 
هم کشیده شده اســت. نکته جالب آن اســت که مسئولان 
می خواســتند حتی مانع ورود عکاسان شــوند چرا که شاید 
عکاسان با دوربین های خود اقدام به فیلمبرداری کنند البته 
این اقدام آن ها عملی نشــد و عکاسان در محل تمرین حاضر 

شدند.

گزارش تمرین دیروز تیم ملی

از حضور شفر و تارتار تا ممانعت از حضور فیلمبرداران 

رقم قرارداد
 لیگ برتری ها 

منتشر نمی شود!
ورزش: سازمان لیگ بر خلاف چند 
سال گذشته، امسال تصمیمی برای 
انتشــار رقم قرارداد بازیکنان ندارد.
ســازمان لیگ فوتبال ایران دیروز از 
ســایت جدید خود رونمایی کرد. در 
سایت جدید سازمان لیگ، بخش های 
جدیدی برای تیم هــا در نظر گرفته 
شده و برخی جزئیات به عملکرد تیم 
ها اضافه شده اســت؛ اما نکته جالبی 
که از سایت ســازمان لیگ نسبت به 
گذشته حذف شده، بخشی است که 
مبلغ قرارداد بازیکنان را نشان می داد. 
سازمان لیگ با شــروع لیگ هفدهم 
برخلاف رسم چند فصل گذشته خود 
رقم قرارداد بازیکنــان را اعلام نکرد 
و این روند تا امروز نیز ادامه داشــت. 
با تغییر ســایت و چهره رسانه اصلی 
سازمان لیگ فوتبال ایران، مشخص 
شد که این رسم بر خلاف چند سال 

گذشته ادامه پیدا نخواهدکرد. 



*در شناسنامه زندگى ات چه اطلاعاتى مى بينيم؟
متولد 4 تير ماه سال 1372 هستم در شهرستان رودبار به دنيا 
آمده ام و مدرك مهندســى صنايع دارم. قبل از اينكه فوتبال 
بازى كنم، فوتسال بازى مى كردم و در 14 سالگى فوتبال را با 

پگاه استارت زدم .
* خيلى ها مى گويند تو محصول كارخانه بازيكن سازى 

استقلال هستى.
من در تيم هاى پايه استقلال تست دادم و حتى قرارداد 3 ساله 
بستم ولى به داماش برگشتم . بعد از آن به سپيدرود رشت رفتم  

و آنجا مطرح شدم.
* ستاره سپيد رود شــدى و خيلى ها از تو به عنوان 
پديده ليگ دسته اول نام مى بردند.اين جهش يهويى 

چطورى حاصل شد؟
سال خيلى خوبى داشتيم .آقاى نظر محمدى تيم خوبى جمع 
و جور كرده بود و اصلا با هدف صعود وارد رقابت ها شــديم. 
همين جا بايد بگويم واقعا هــواداران ما از عوامل اصلى صعود 
بودند.كمتر شهرى پيدا  مى شود كه براى ليگ دسته اول اين 

همه هوادار متعصب به استاديوم بيايد.
*  بهترين خاطره ات در سپيده رود چه بود؟

در كنار صعود به ليگ برتر كه واقعا به همه ما چسبيد بايد به روز 
خداحافظى ام با سپيد رودى ها اشاره كنم كه هواداران برايم 

سنگ تمام گذاشتند و اشك مرا درآوردند.
*و آن شعار جالب «مصلح كربلايى خداحافظ،شايان 

آسيايى خداحافظ»
دقيقا. واقعا قادر نبودم جواب محبــت هاى آن همه هوادار  را 

بدهم. آنها تمام فصل پشت من بودند.
*آيا واقعا آسيايى شدن باعث شد كه پرسپوليس را 

انتخاب كنى؟
اگر يادتان باشد در زمان نقل و انتقالات زمستان بود كه برانكو 
ايوانكوويچ سرمربى پرســپوليس به دنبال من فرستاد تا مرا 
جذب كنند اما آن زمان ســرمربى تيم با اين انتقال مخالفت 
كرد. با اين حال مذاكرات مان تا قبل از تابستان امسال ادامه 
پيدا كرد. همزمان از استقلال هم پيشنهاد گرفتم و در حالى 
كه خودم هم  نمى دانستم چه سرنوشتى برايم رقم مى خورد، 
شاهد آن بودم كه بر سر جذب من بين اين دو باشگاه محترم و 
هواداران شان درگيرى هايى به وجود آمده است. نمى خواستم 
اين اتفاق بيفتد و به همين علت خيلى زود باشگاه پرسپوليس 
را انتخاب كردم چون چند ماه قبل از اين مذاكرات، به آنها قول 

داده بودم. در نهايت هم پرسپوليسى شدم.
* همان روزها گفتى كه مادرت به تو توصيه كرده كه 

سرخپوش شوى.
بله. اين مادرم بود كه از من خواست به پرسپوليس بروم. پدرم 
زمانى كه من 3 ساله بودم شــهيد شدند و مادرم براى من هم 
نقش پدر را داشتند و هم مادر. وقتى ايشان از من خواستند كه 

به پرسپوليس بروم درنگ نكردم.
*در اين بين با افراد فوتبالى هم مشورت كردى؟

بله با خيلى ها. يك عده مى گفتند اســتقلال و عده زيادى 
هــم پرســپوليس را انتخاب بهتــرى مى دانســتند. من 
حتى با محمد انصارى كه در پســت او بــازى  مى كنم هم 
مشــورت كردم و برايم جالب بود كه مرا تشويق مى كرد به 

پرسپوليس بپيوندم.
*اما در پرســپوليس هنوز نتوانسته اى جاى ثابت 

پيدا كنى
بازى در پرسپوليس سخت است و براى جا افتادن نياز به زمان 
هســت. بهترين هاى ايران در اين تيم حضور دارند. من هم 

تلاشم را مى كنم تا بتوانم نظر آقاى برانكو را جلب كنم.
*در جايى گفته بودى كه صبر زيادى دارى .

بله همينطور اســت. خودم هم اگر بخواهم يكى از صفاتم را 

بگويم همين است. صبورانه با هر چيزى برخورد مى كنم. من 
هميشه گفته ام سادات نيستم اما پدر معنوى ام را حضرت على 
و مادرم را حضرت فاطمه مى دانم. صبورى را از آنها و حضرت 

امام رضا(ع) ياد گرفته ام.
*هر وقت نيمكت نشين مى شوى چه موضوعى به تو 

آرامش مى دهد؟
هيچ بازيكن حرفه اى از نيمكت نشينى راضى نيست. اما من 
براى اينكه به تركيب اصلى برسم هميشه تمرين كرده ام. كارى 
به حاشيه هاى فوتبالى ندارم. روى كار خودم تمركز مى كنم و 
آنقدر خودم را بروز مى دهم و صبر مى كنم تا به تركيب برسم. 
اينطور نيست كه بخواهم براى بازى كردن جار و جنجال كنم 
و رفتارهايى را انجام دهم كه در شــخصيت من و باشــگاهم 

جايگاهى ندارد. به آينده فكر مى كنم و بس.
*در بازى با الاهلى با ورودت همه چيز را بهم ريختى.

تصوير شادى ات موقع گرفتن پنالتى ديدنى بود.
واقعا خوشحال بودم كه موفق شدم ورق بازى را برگردانم.آنها 

براى ما حسابى كرى خوانده بودند.
*و آن پست و شعر معروفت قبل از آن بازى

(با خنده) بله كاملا جوششى بود. 
«جناح راست» خط هجومى اعراب

به فكر حمله به خط دفاعى عجمند؟
به آن كسى كه خيال «نفوذ» داشت بگو

مدافعان چپ ما مدافع حرمند!
* خيلى ها از تو به عنوان پســر خوب فوتبال ايران 

ياد مى كنند. خودت 
دليلش را چه مى دانى؟

هواداران فوتبــال به من 
لطف دارند. شايد خيلى ها 
فكر مى كنند منظورم تنها 
پرسپوليسى ها هستند. 
اما بايد اعتراف كنم هرجا 
كــه مــى روم طرفداران 
تيم هــاى مختلف من را 
شرمنده لطف و محبتشان 
مى كنند. من فقط سعى 
كردم درســم در مكتب 

اهل بيت را پس بدهم.
* قبول دارى ديدگاه 
مردم نســبت به اكثر 
ها خوب  فوتباليست 

نيست؟ 
متاسفانه فوتباليســت ها هميشه در كانون 
توجهات هســتند. به همين خاطر ليوان را 
هم كه نامناســب بردارند برايشــان پاپوش 

درست مى شــود. من مى گويم نبايد فقط 
به فلش دوربين ها توجه كرد. اتفاقا در 

همين دنياى فوتبال، افرادى را مى 
شناســم كه كمك هاى مخفيانه 
بسيار زيادى به خانواده هاى بد 

سرپرســت دارند. آنها خانه و 
مدرسه مى سازند اما با توجه 
به نيتى كه دارند دوست ندارند 

كســى از كارهاى خيرشان باخبر 
شود. مردم را نبايد از روى ظاهرشان 

قضاوت كرد.
* تو براى فرار از حاشيه هاى 
فوتبالى، چــه كارهايى انجام 

مى دهى؟

هركســى به نحوى دنبال آرامش مى گــردد. زيارت ائمه 
اطهــار(ع)   و خوانــدن زندگى هاى آنها، باعث مى شــود 
تا كمى آرامتر از هميشه شــوم. به هر حال سعى مى كنم 
خودم را هر روز بهتر از روز قبل كنم. فوتبال، تنها بخشى از 
زندگى فوتباليست هاست. ابعاد ديگرى هم از اين زندگى 
هست كه بايد به آن پرداخت. مثلا من با مداحى براى اهل 
بيت و شعر خوانى آرام مى شوم. يكى از خاطرات خوبى هم 
كه از اين فضاها دارم حضورم در مشهد براى شعر خوانى در 
باب حضرت امام رضا (ع) بود. دقيقا در همان حال و هوا هم 

به اوج آرامش رسيدم.
* خاطره اى هم از زيارت امام رضا(ع) دارى؟

در دوان نوجوانى، فرصت كمترى داشتم تا به زيارت آقا بروم. 
هر بار مى خواستيم به مشهد برويم خوشــحال و شاد بودم. 
مى دانستم به آنجا بروم آرامشم چندين برابر مى شود. تقريبا از 
سال 90 هم در فواصل كوتاه زمانى به پابوسى حضرت مى روم. 
با اين حال يكى از بهترين خاطراتم در همان دوران نوجوانى 
بود. با دوستانم به وسيله مينى بوس عازم مشهد شديم. صداى 
خنده هايى كه در طول ســفر و دعاهاى نابــى كه آن روزها 
در حرم امام رضا داشــتيم همچنان در گوشم است.امام رضا 
همچون 14 معصوم از منشــا نور الهى هستند. ما با آنها معنا 
پيدا مى كنيم. هويت فكريمان با وجود آنها نقش بسته است. 
هر چه دارم و خواهم داشت از بركات وجود آقا امام رضا و ائمه 

معصومين (ع) است.
* براى حضرت شعر هم سرودى؟

نازنين ترين عضوى كه مى 
خواهم هميشه زير پايش 
قرار بگيرم مادرم اســت. 
كســى كه بــه خاطرش 
سمت شعر و ادبيات رفتم 
و باعث شد تا با ائمه اطهار 
آشنا شوم. ايشان هميشه 
به من مى گويــد هر چه 
دارى از هميــن فضــاى 
روحانى اســت كه در آن 
قرار گرفتــه اى. الان در 
ذهنم شــعرى را به يادم 
نمانده و بايد دفتر شعرم 

را ببينم. 
* اگر خودت بخواهى 
بين فوتبال و مداحى 

يكى را انتخاب كنى كدام است؟
نوكرى ائمه را! فوتبال را خيلى دوســت دارم. 
اتفاقا در هميــن فوتبال ياد گرفتــم پله پله 
بالا بروم و ايــن موضوع را از صبر و شــكيبايى 
امامان آموختم. اسوه صبر معصومين، حضرت 
زينب(س) و امام رضا (ع) هستند. هر يك 
از آنها در خاص ترين لحظات به 

مددم آمده اند.
*ورودت بــه فضاى 
معنوى انس با ائمه 
چطور  اطهار(ع) 

رخ داد؟
از همــان دوران 
يادم  بچگــى. 

هســت 
همــان  از 
به  كودكى 
مســجد و 

حســينيه مى رفتم. نگاه ويژه اى كه خانواده ام در من ايجاد 
كرده بود باعث شــد تا سراغ شناخت از ســبك زندگى ائمه 
اطهار (ع)   بروم. فضايى كه ديگر واردش شــده بودم و آنقدر 
جذاب است كه دوست دارم هميشه در همان حال و هوا باشم. 
توســل به معصومين، هميشه باعث شــده تا آرامش خاطر 

زيادى بگيرم.
*اين اعتقاد كه مى گويــد در فوتبال و دنياى بزرگش 

اخلاق رعايت نمى شود، اذيت تان نكرده است؟
اتفاقا خيلى اذيتم كرده اســت. وقتى قرار است يك حركت 
مذهبى انجام بدهيم، مورد تمســخر واقع مى شــويم. خيلى 
اذيت شديم و حرف ها شنيديم. وقتى آدم خدا را داشته باشد 
همه چيز دارد. فكر مى كنــم تا الان توانســتم در برابر همه 
اين تمســخرها مقاومت كنم و خط قرمزى را رد نكنم و پاى 

اعتقاداتم بمانم.
*براى چندمين بار راهى پياده روى اربعين شدى.

براى پنجمين بار اســت كه توفيق پيــدا كردم. وقتى ليگ 
تعطيل شد، از برانكو ايوانكوويچ سرمربى تيم مان خواستم 
كه به پياده روى اربعيــن بروم. اين پيــاده روى براى من 
ارزش هاى زيادى داشــت و نياز روحى ام بود. واقعا لذت 
بردم. خدا را شكر كه امسال هم توانستم اين پياده روى را 
تجربه كنم. فضاى معنوى و مذهبى آن فوق العاده اســت. 
دل آدم را نرم مى كند. از هر قشــرى مى آيند تا روح شان 

را صيقل كنند. 
*با پيشــانى بند «يا رقيه بنت الحسين(ع)» رهسپار 

كربلا شدى
قبلا هم گفته بودم در ماجــراى كربلا حضرت رقيه(س) يك 
بچه سه ساله بود و آن اتفاق ها افتاد. من هم كه پدرم را در سه 
سالگى  از دست دادم از بچگى اين در ذهنم ماند . بالاخره هر 

كس به يكى از قهرمانان كربلا علاقه دارد.
*تو سال هاى قبل هم  به كربلا رفته بودى پياده روى 

اربعين امسال چه ويژ گى دارد؟
پياده روى امســال اربعين با ســال هاى قبل تفاوت هاى 
چشمگيرى داشت. به نظرم جمعيت بيشتر شده بود و قطعا 
در روز اربعيــن، جمعيت باز هم افزايش مى يابد. امســال 
من مردمى را ديدم كه كلى از راه را با چشــمان گريان طى 
كردند. هر جا مى رفتيم، صحبت از شهداى حرم به خصوص 
شهيد محسن حججى بود. شــهيد مظلومى كه تنها گرفتار 
دست جهنميان شد. شهيد حججى درس بزرگى به ما داد 
و مقاومت و پايدارى را به وضوح نشــان داد. امسال همه از 
مدافعان حرم حرف مى زدند و ايــن موضوع ارزش كار آن 

شهداى بزرگوار را نشان مى دهد. 
در دهه اول محرم، به خاطر حضور در تمرينات پرسپوليس 
در تهران حاضر بودم در چند هيئت در محله هاى مختلف 
مداحى كردم. اتفــاق مهمى رخ داد كه توجــه مرا به خود 
جلب كرد؛ اينكه در هر هيئت، شهداى مدافع حرم بيش از 
ســال هاى قبل مورد تكريم قرار گرفتند. آنها مثل شهداى 
كربلا و ارباب و سالار شهيدان مورد تكريم مردم هستند و 
اين موضوع، حس خوبى به من مى داد. عزاداران حســينى 

همه چيز را به خوبى مى دانند. 
*شايان مصلح بعد از فوتبال به چه فكر مى كند؟

فوتبالم كه تمام شــد، زندگيم تمام نمى شــود. من زمان 
زيادى در پيــش دارم تا همه كارهــاى ناتمامى كه دارم يا 
راه هايى كه تا امروز پيموده ام را ادامه دهم. براى دوران بعد 
از اتمام فوتبالم هم فكر هاى زيــادى  كرده ام. مى خواهم 
در آن زمان مداحى و شــعرگويى را ادامه بدهم. اينها براى 
من معنويت اســت. مطمئنا مثل اين ســال ها كه با برنامه 
زندگى ام را پيش برده ام، بعــد از فوتبالم هم چنين كارى 

خواهم كرد . 

ملى پوش معلول تيراندازى: فريادم 
 فايده اى ندارد

ايسنا: ملى پوش خوزستانى تيراندازى با كمان جانبازان و معلولان 
ايران گفت: از پارالمپيك ريو تاكنون هيچ توجهى به من نشده است 

و هر چه فرياد هم بزنم كه شرايط من خوب نيست، فايده اى ندارد.
غلامرضا رحيمى گفت: براى رقابت هاى پارآسيايى جاكارتا آماده 
مى شويم و تمام هدف من اين اســت كه در اين رقابت ها بهترين 
مدال را كسب كنم. اين مســابقات مانند مسابقات جهانى است و 
شايد سخت تر هم باشد، چرا كه بهترين ها در آن شركت مى كنند. 
وى گفت:  به هر حال از پارالمپيك تاكنــون هيچ توجهى به من 
نشده است و هر چه فرياد هم بزنم كه شرايط من مناسب نيست، 

فايده اى ندارد

استقبال سرد از انتخابات 
ستاره هاى المپيكى

ورزش: با اينكه 434 ورزشكار واجد شــرايط انتخابات كميسيون 
ورزشكاران بودند، اما تنها اين مراسم با حضور 125 نفر به پايان رسيد.

انتخابات كميسيون ورزشكاران كميته ملى المپيك برگزار شد و در 
نهايت 15 ورزشكار اين كميســيون انتخاب شدند. پانزده نفر نهايى 
كميسيون ورزشــكاران كميته ملى المپيك مشخص شدند. حميد 
سوريان، هادى ساعى، كميل قاســمى، مجتبى عابدينى، كيانوش 
رستمى، سعيد حسنى پور، قاسم رضايى، كيميا عليزاده، حميدرضا 
قلى پور، يوســف كرمى، مهدى كامرانى، زهرا نعمتى، الهه احمدى، 
آرش ميراسماعيلى و عليداد ساوه شمشكى ورزشكارانى هستند كه 

عضو اين كميته خواهند بود.

درخشش نيكخواه بهرامى
ايسنا: تيم بسكتبال جيانگسو تونگشى با درخشش ستاره ايرانى اش 
به يك پيروزى ديگر دســت پيــدا كرد. در ادامــه رقابت هاى ليگ 
بسكتبال چين، جيانگسو به مصاف فوجيان رفت و با درخشش صمد 
نيكخواه بهرامى 109 بر 102 به برترى رسيد. ستاره ايرانى جيانگسو 
در اين مسابقه دبل دبل كرد. او در اين مسابقه 19 امتياز، 11 ريباند، 5 

پاس منجر به گل و 2 توپ ربايى به نام خودش ثبت كرد.

پايان تلخ همكارى با سرمربى خارجى 
تيم ملى بوكس

مهر: بعد از تجربه تلخ جدايى از آســه بــال و وينكوف ها حالا نوبت 
به خيمنز كوبايى رســيد. وى از مهد بوكس به ايران آمد و بر خلاف 
آنچه برخى به شدت علاقه مند به تخريب و تكرارش دارند به عقيده 
بسيارى از مربيان فنى و توانمند و غير ذى نفع  سطح فنى بالايى هم 
داشت. شــايد مقصر خود خيمنز بود كه با قراردادى نسبتا پايين به 
تيم ملى ايران پيوست و حالا در فاصله دو ماه مانده به پايان قرارداد 

به خانه اش برمى گردد.

طلايى: حاضرم دستيار خادم شوم
ورزش سه: ســرمربى تيم ملى كشــتى آزاد گفــت: هميشه براى 
همكارى با خادم دســت يارى داده  و كمك كرده ام و هر جايى كه 
صلاح بداند، هستم.   محمد طلايى گفت: روى هم رفته كشتى هاى 
خوبى را شاهد بوده ايم و اكثر كشتى گيرها را مى شناسم و اگر جوانى 
باشد كه بتواند نظر ما را جلب كند، پيشنهاد مى كنيم به اردو دعوت  
شود. وى گفت: هميشه براى همكارى با آقاى خادم دست يارى داده  
و كمك كرده ام و هر جايى كه صلاح بداند، هستم و هميشه به كشتى 
خدمت كرده ام. به خادم و كشــتى، برادرى ام را ثابت كرده ام و بايد 

ببينيم چه پيش مى آيد.

يك چينى جانشين مربى محبوب 
قايقرانى شد

 ورزش: در شرايطى كه در چند هفته اخير فدراسيون قايقرانى براى 
كنار گذاشتن جيوگانيك، مربى رومانيايى تيم ملى رويينگ با مسائل 
و حاشيه هايى روبرو شده بود، در نهايت تصميم خود را عملى كرد. 
حضور «ليو» مربى چينى سابق تيم ملى رويينگ در ايران براى هدايت 
تيم مردان قطعى شده است. اين مربى در صورت تاييد وزارت ورزش 

به زودى وارد تهران خواهد شد. 

خبر

يكشنبه 14 آبان 
مسابقات بين المللى اسكواش در اروميه

 ساعت: 10:00 زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 14 آبان هفته 11 ليگ برتر انگليس
تاتنهام - كريستال پالاس

 ساعت: 15:30 زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 14 آبان هفته 11 ليگ برتر انگليس
  منچسترسيتى - آرسنال

 ساعت: 17:45 زنده از شبكه سه

يكشنبه 14 آبان هفته 11 ليگ برتر انگليس
 چلسى - منچستريونايتد

 ساعت: 20:00 زنده از شبكه ورزش
 

يكشنبه 14 آبان هفته 11 لاليگا
 رئال مادريد - لاس پالماس

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

اسپانيا - لاليگا
 بتيس 2 - 2   ختافه

آلمان - بوندسليگا
 فرانكفورت 2 - 1 وردربرمن

فرانسه - لوشامپيونا
 رن 1 - 0 بوردو

هلند - ارديويسه
 اسپارتا روتردام 0 -  0 هيرنفين

ميز نتايج

ورزش در سيما
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ايسنا: پينگ پنگ باز المپيكى ايران گفت: بعد از افتى كه داشتم 
تلاش كردم وضعيتم بهتر شــود و حتى فكر بازى در ليگ هاى 

اروپايى هم هستم.
نوشــاد عالميان درباره روند صعودى كه در رنكينگ جهانى 
تنيس روى ميز در پيش گرفته است، بيان كرد: يكى، دوسال 
افت داشتم  و اين ممكن است براى هر ورزشكارى رخ دهد و 
براى من هم پيش آمد اما اكنون در اين يك سال و نيم اخير 
وضعيتم خوب شد. زير نظر پدرم  و سرمربى تيم ملى تمرينات 

خوبى پشت سر گذاشــتم و آنها به من كمك كردند، من هم 
خودم خيلى تلاش كردم. هدفم اين اســت اين روند را ادامه 

دهم  و وضعيتم بهتر شود.
عالميان در پاسخ به اين پرســش فكر نمى كند، بهتر است 
به فكر حضور در كمپ و ليگ هاى اروپايى باشــد، تصريح 
كــرد: 100 درصد در فكر خودم هم اين مســئله اســت و 
مى خواهم براى سال2019 به همراه نيما در ليگ اروپايى 

بازى كنم.

عالميان در مورد اينكه بعــد از المپيك بــا انگيزه تر كار 
كرد، تصريح كرد: المپيك براى مــن خيلى بد بود اما بعد 
از آن تلاشم را بيشــتر كردم تا شــرايطم بهتر شود و خدا 
را شــكر جواب مى گيرم.  اميــدوارم هميــن روند ادامه 

داشته باشد.
او درمورد اينكــه حضور بازيكنان كره شــمالى در ليگ برتر 
چقدردر كيفيــت بازى ها تاثيــر دارد، تاكيد كــرد:  حضور 
بازيكنان كره شــمالى خيلى در كيفيت بــازى ها تاثير دارد 
چون بازيكنان خيلى خوبى هســتند. ســال گذشته در ليگ 
برتر دانشگاه آزاد با فدراسيون مشكلاتى داشت، كاش چنين 
مســائلى پيش نمى آمد اما امسال فدراســيون به دنبال اين 
اســت كه ليگ خوبى را برگزار كند و در ايــن مدت با وجود 

مشــكلات خيلى تلاش كرد. فكر مى كنم امسال ليگ بهترى 
را پيش رو داشته باشيم.

ملى پوش پينگ پنگ ايران در مورد توقعى كه از او براى كسب 
نتايج خوب در تورهاى ســوئد و اســپانيا وجــود دارد، گفت: 
مســئوليت من اين اســت كه تلاش كنم و ســعى خودم را در 

مسابقات پيش رو خواهم كرد و كم كارى نمى كنم.
پينگ پنگ باز المپيكى ايران در مــورد تورهاى ايرانى و تفاوت 
كيفى آن با سال گذشــته، گفت: نظر خاصى ندارم. به هر حال 
فدراسيون تصميم گيرى كرده چنين مســابقاتى باشد و ما هم 
بازى مى كنيم. مشكل خاصى در نحوه برگزارى وجود نداشت. 
كمى مشــكلات كوچك دارد و به مرور زمان اين اشــكالات بر 

طرف مى شود.

گفت و گو با هافبك پرسپوليس 
و زائر پياده كربلا 

مصلح: اربعين  
امسال ياد شهداى 
مدافع حرم   
پررنگ تر است

 مرتضى مهدوى - شــاهين اســماعيلى :

 شايان مصلح ابتداى فصل از دست استقلالى ها 

سُر خورد و به ليست پرسپوليس اضافه شد. پسر 

خوب و ســر به زيرى كه توانايى هاى فنى اش را 

نشان داده و با پنالتى كه در شب بازى با الوحده 

عربستان گرفت، پرسپوليس را به نيمه نهايى ليگ 

قهرمانان آسيا 2017 رساند. شايان از آن دسته 

فوتباليست هايى است كه غير از دنياى فوتبال، 

يك دنياى ديگر براى خودش ساخته؛ او مداحى 

مى كند. شاعر هم هست و گاهى شعر مى گويد. 

عاشق دوبيتى است و اعتقاد دارد اگر فوتباليست 

نمى شــد، حتما تمام زندگيش را صرف مداحى 

مى كرد. با شايان  دقايقى در نزديكى هاى اربعين 

حسينى قدم زديم و از هر فضايى، صحبتى به ميان 

آورديم. خواندن اين مصاحبه را به شما توصيه مى 

كنيم زيرا شــايان فقط يك فوتباليست نيست؛ 

شاعر است، مداحى مى كند، هر هفته كتاب مى 

خواند و البته مدرك مهندسى صنايع دارد.

نمانده و بايد دفتر شعرم 
را ببينم. 

* اگر خودت بخواهى 
بين فوتبال و مداحى 

يكى را انتخاب كنى كدام است؟
نوكرى ائمه را! فوتبال را خيلى دوســت دارم. 
اتفاقا در هميــن فوتبال ياد گرفتــم پله پله 
بالا بروم و ايــن موضوع را از صبر و شــكيبايى 
امامان آموختم. اسوه صبر معصومين، حضرت 
زينب(س) و امام رضا (ع) هستند. هر يك 
از آنها در خاص ترين لحظات به 

مددم آمده اند.
*ورودت بــه فضاى 
معنوى انس با ائمه 
چطور  اطهار(ع) 

رخ داد؟
از همــان دوران 
يادم  بچگــى. 

متاسفانه فوتباليســت ها هميشه در كانون 
توجهات هســتند. به همين خاطر ليوان را 
هم كه نامناســب بردارند برايشــان پاپوش 

درست مى شــود. من مى گويم نبايد فقط 
به فلش دوربين ها توجه كرد. اتفاقا در 

همين دنياى فوتبال، افرادى را مى 
شناســم كه كمك هاى مخفيانه 
بسيار زيادى به خانواده هاى بد 

كســى از كارهاى خيرشان باخبر 
شود. مردم را نبايد از روى ظاهرشان 

* تو براى فرار از حاشيه هاى 
فوتبالى، چــه كارهايى انجام 

برانكو نان قلبش را مى خورد
متاسفانه برخى در اين مملكت هستند كه اعتقادات ديگران 
را به ســخره مى گيرند. من با اين افــراد هرگز هم صحبت 
نمى شــوم اما امثال برانكو هم وجود دارد. او خارجى است و 
دين و مذهبش هم با ما فرق دارد اما هميشــه به دين اسلام 
احترام مى گذارد. اين براى من و دوستانم يك دنيا ارزش دارد. 
وقتى به او گفتم مى خواهم به پياده روى اربعين بروم، بدون 
اينكه توضيح اضافى از من بخواهد، قبول كرد كه راهى عراق 
شوم. مطمئنا برانكو نيز از آن دسته افراد است كه نان قلبش 

را مى خورد.

گسترش مرزهاى پينگ پنگ ايران تا اروپا 

نيما و نوشاد عالميان لژيونر مى شوند



 جامعه/ مريم احمدى شيروان 
جوانانــى كه بخش مهمى از جامعه 
را تشــكيل مى دهند و اين روزها با 
بحران هاى متعددى چون تجرد، طلاق و بيكارى 
در جدالى بى امان هستند؛ وزارت ورزش و جوانان 
را تنها نهاد مســئول حل مســائل خود مى دانند؛ 
وزارتخانه اى كه در همــان بخش اول خود توقف 
كرده و در تيتر روزنامه ها و حتى پرســش از وزير 

چيزى جز ورزش ديده و شنيده نمى شود.

 حل مشكلات جوانان وجدان وزير را مى طلبد
7 ســال پيش در چنين 
بحث  كه  بــود  روزهايى 
ملى  ســازمان  انحــلال 
جوانــان در درون وزارت 
گرفــت.  جــاى  ورزش 
اتفاقى كه در همان روزها 
بودند؛  مخالفش  بسيارى 

چرا كه فراموشى جوانان را پيش بينى مى كردند.
سيدمصطفى ميرســليم، عضو مجمع تشخيص 
مصلحت نظام در خصوص ادغام ســازمان تربيت 
بدنى و سازمان جوانان به خبرنگار ما مى گويد:ادغام 
وزارتخانه ها و دســتگاه هاى دولتى از تصميمات 
مهمى اســت كه به كاهش حجم دولت و تقليل 
نفخ ادارى مى انجامد و اقدامى ستوده است. ادغام 
ســازمان تربيت بدنى و سازمان جوانان نيز از اين 
نظر مستثنا نيست، بويژه كه مجموعه آن ها تبديل 

به وزارتخانه شده و بايد پاسخگوى مجلس باشد.
وى مى افزايــد: نكته مهم اين اســت كه به لحاظ 
ساختارى تشــكيلات ورزش تناسب كامل براى 
پرداختن به امور جوانان را نــدارد. ورزش يكى از 
ابعاد مهم زندگى جوانان است، ولى فى نفسه هدف 
نيســت و براى جوانان بايد برنامه ريزى گسترده 
فرهنگى و اجتماعى و اقتصــادى انجام گيرد كه 
تشكيلات وزارت ورزش توانايى لازم براى پرداختن 
بدان ابعاد را ندارد. پس قطعاً بايد تحولى در ساختار 
وزارت پديدار شــود و در چند ســال پس از ادغام 

قانونى اين تحول صورت نگرفته است. 
ميرسليم تأكيد مى كند: اين تحول مستلزم تقويت 
بنيه علمى و تخصصــى وزارت ورزش و جوانان و 
پرهيز از سياســى كارى است كه تلاش وجدانى 
شخص وزير و معاونان او را طلب مى كند و بايد در 
آينده بدان بجد اهتمام ورزند، و گرنه هم ورزش و 
هم امور جوانان معطل مى ماند و خسارت مى بيند.

 حوزه جوانان كشور مغفول مانده است
ابراهيــم نكو، نماينده دوره دهم مجلس شــوراى 
اســلامى نيز با اشــاره به اينكــه 99درصد مردم 

وزارت ورزش و جوانان را 
وزارتخانه اى براى اعتلاى 
به  مى شناســند،  ورزش 
خبرنگار ما مى گويد: حوزه 
جوانان در شــكل عام آن 
مغفول واقع شــده است. 
نيز  وزارتخانه  خود  حتى 

به نوعى رفتار مى كنــد كه گويى وظيفه اش تنها 
رسيدگى به حوزه ورزش است.

اين فعال اجتماعى كشور تأكيد مى كند: بايد حوزه 
ورزش و جوانان را از هم جدا كنيم و وزارتخانه اى 
مختص به ورزش داشته باشــيم. در كنار آن نيز 
براى جوانان فكرى اساســى و چاره انديشى كنيم 
و براى آن ها وزارتخانه يا سازمانى تعريف كنيم كه 
بصورت تخصصى در حوزه جوانان، خانواده، ازدواج 

و... وارد شود.
نكو مى افزايد: امروز اگر از وزارتخانه ورزش و جوانان 
بخواهيم عملكردشان را در حوزه جوانان بگويند، 
باز هم توضيح ورزشــى خواهند داشت و در حوزه 
جوانان براى مشكلاتى مانند كاهش نرخ بيكارى، 
افزايش نرخ ازدواج، كاهش طلاق، خانه دار شــدن 
آن ها تلاشى صورت نگرفته است؛ چرا كه اگر كارى 
انجام شده بود، شاهد پيشرفتى در اوضاع جوانان 

كشور بوديم.

 تفكيك جوانان از وزارت ورزش
چند ســال بعد از اين ادغام، بر اســاس شنيده ها 
محمود گلزارى، معاون جوانان وزارتخانه ورزش و 
جوانان به دليل بى توجهى به جوانان استعفا كرد. 
اعتراضى كه عنــوان مى كرد حوزه جوانان در بين 

هفت معاونت وزارت ورزش گم و كمرنگ شــده 
اســت. حتى اين نوع اعتراض مورد توجه عسكر 
ملكى از مديران پيشين برنامه ريزى وزارت ورزش 
و جوانــان نيز قرار گرفــت و او هم تأكيد كرد كه 
بودجه كافى به جوانان در اين وزارتخانه اختصاص 
داده نمى شود. اظهاراتى كه با توجه به هزينه هاى 
ميلياردى ليگ برتر و تنها يك رشــته از چندين 

رشته ورزشى بى راه نيست.
على كاظمى، عضو كميســيون برنامه و بودجه به 
قدس توضيح مى دهد: طبيعى است كه وقتى همه 

مشكلات متعدد، در يك 
و  محدود شده  وزارتخانه 
تبديل بــه معاونت در آن 
نتايج  شــوند،  وزارتخانه 
ملموسى براى جوانان به 

دست نيايد.
وى مى افزايــد: بــه نظر 

مى رسد اگر اين سازمان به روال قبلى خود برگشته 
و با يك پشتوانه قوى تر مانند سازمان ملى جوانان 
كه حالت فرا وزارتخانه اى داشت، ظاهر شود، جامعه 
جوانان از آن بهره خواهند برد. چرا كه سازمان ملى 
جوانان معاونتى زير نظر رياســت جمهورى بوده 
و راحت تر مى تواند مطالباتــش را از ديگر نهادها 

پيگيرى كند و كارايى بالاترى خواهد داشت.
وى تأكيد مى كند: با توجه به نتايج به دست آمده 
در اين چند سال به نظر مى رسد كه بايد به سمت 
تفكيك وزارتخانه ورزش و جوانان و احياى سازمان 
ملى جوانان رفته و پيگير جدى مشــكلات آن ها 
باشــيم. تفكيك اين دو حوزه و رونق سازمان ملى 
جوانان نيازى كاملاً محســوس است كه به خير و 

صلاح مردم و جوانان ما خواهد بود.

 شأن جوان ها را به آن ها برگردانيد
تمام اين مخالفت ها ســبب شد تا در سال 1394 
طرح احياى سازمان جوانان، روز ميز مركز پژوهشها 
قرار بگيرد. طرحى كه در آن به مسئله ناديده گرفته 
شدن امور جوانان از سوى وزارت ورزش و جوانان 

در دوره هاى مختلف اشاره دارد.
حجــت نظرى، جوان ترين عضو شــوراى شــهر 
تهــران نيز در اين خصوص مى گويد: پس از ادغام 
ســازمان ملى جوانــان و ســازمان تربيت بدنى، 
متأسفانه ســازمانى در حد معاونت رئيس جمهور 
به معاونتى در كنار 6 معاونت ديگر وزارت ورزش 
و جوانان تبديل شــد. پس به طور طبيعى چنين 
جايگاهى نمى تواند اثربخشــى لازم را داشــته و 
از ساير سازمان ها پاســخ بخواهد. حتى به لحاظ 

سلسله مراتبى نيز معاون 
وزير نمى تواند مطلبى به 
صورت تحكمــى از وزير 
يا معــاون رئيس جمهور 

مطالبه كند.
نظرى بــا بيان اينكه بايد 
جايــگاه قبلى ســازمان 

ملــى جوانان به او برگردانده شــود، مى گويد: من 
به نمايندگى از تمام جوانانى كه در اين كشور در 
سطوح و حوزه هاى مختلف فعاليت مى كنند، اعلام 
مى كنم كه ما انتظار داريم شــأن جوانان به آن ها 
برگردد. اين شأن طبق اصول نياز به مديريتى برابر 
با يك وزير يا معاون رئيس جمهور دارد كه بتواند 

بدرستى مطالبات را پيگيرى كند.

 وزارت ورزش و جوانان نمى تواند كارى 
براى جوانان انجام دهد

در ادامه واكاوى اين مسئله سيدمصطفى هاشمى 
طبا، وزير ســال هاى پيشين سازمان تربيت بدنى 
نيز به خبرنــگار ما مى گويد: جوانان مشــكلات 
مختلفى مانند تحصيل، ازدواج، مسكن، شغل و... 
دارند. مشــكلاتى كه راه حل هر كدام وابسته به 
وزارتخانه اى ديگر اســت و بديهى است كه وزارت 
ورزش و جوانان نمى تواند اين كارها را انجام دهد و 
توان آن را ندارد. بايد توقع خود از وزارت ورزش و 

جوانان را دوباره تعريف كنيم.
هاشمى طبا به ســازمان ملى جوانان اشاره كرده 
و يادآور مى شــود: در گذشته شوراى عالى جوانان 
داشــتيم. سازمان ملى جوانان مشكلات جوانان را 
بررسى كرده و در شورا مطرح مى كرد.آن شورا نيز 
به وزارتخانه هاى مختلف مأموريت رسيدگى و حل 
مشــكل را مى داد.به عبارتى سازمان ملى جوانان 
مختص مطالعات و بررسى  بود و پس از آن مسائل 
به رئيس جمهــور و وزارتخانه مربوطه ارجاع داده 

مى شد.
وى تأكيد مى كند: به هيچ 
وجه نبايد از وزارت ورزش 
و جوانــان توقع داشــت 
براى جوانان  بتواند كارى 
انجام دهد؛ چرا كه از ابتدا 
ادغام ايــن دو نهاد با هم 
اشــتباه بوده است. ضمن 

اينكه بايد به ياد داشــته باشيم خيلى از ادغام ها و 
تفكيك ها يك بازى سياســى است و در اين بين 

جوانان متضرر مى شوند. 

 راه وزارت ورزش و جوانان از هم جداست 
البته در ميان موافقان تفكيك وزارتخانه ورزش از 
جوانان، برخى نمايندگان مانند عبدالرضا عزيزى، 
عضو كميســيون اجتماعى مجلــس، احياى اين 
ســازمان را هزينه بر مى دانند. آن ها معتقدند بايد 
سازمانى مســتقل زير نظر وزارت ورزش تشكيل 

شود تا بتواند بهتر به امور جوانان رسيدگى كند.
تمام اين سخنان در حالى است كه كارنامه وزارت 
ورزش و جوانــان در اين 7 ســال و در دولت هاى 
قبل، بيانگر اين است كه تمركز اصلى آن بر ورزش 
حرفه اى بوده و حتى در حوزه ورزش نيز به ورزش 

عمومى و سلامت جامعه توجه نكرده است.
حــال بايد نشســت و ديد جوانــان همچنان در 
وزارتخانه اى كه نام آن ها را يدك مى كشد، تنها و 
غريب خواهند بود يا اينكه اين بار حوزه ورزش راه 
خود را از آن ها جدا كرده و اجازه رشد و تكامل به 

آن ها مى دهد.

مسؤولان و كارشناسان در گفت و گو با قدس از غفلت 7 ساله يك وزارتخانه مى گويند
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جامعه

چاپلوسى هاى بى مزه و غيرضرورى

سحر آمدم به كويت به شكار رفته بودى
تو كه سگ نبرده بردى، به چه كار رفته بودى؟

حسن بيك تركمان در زمره شاعران مديحه سراى شاه عباس بزرگ 
بود. روزى بر حسب توقعى كه داشت اين بيت شعر را سرود و خدمت 
شاه عباس تقديم كرد و صله گرفت با پوزه بند و قلاده بر گردنش كه 
شــاه عباس براى تأديب و تنبيه و بازداشتن او از افراط در تملق به او 

اعطا كرد.
تملق و چاپلوســى هاى كســالت بار كه هيچ كــس آن ها را جدى 
نمى گرفت، پس از به پيروزى رســيدن انقلاب اسلامى تعطيل شد، 
ولى بتدريج از نو جان گرفت و اخيراً آقاى مونسان، مديرعامل سابق 

منطقه آزاد كيش به جاى؛
 1- رســيدگى به كارهاى مهمتر ســازمان ميراث فرهنگى صنايع 
دستى و گردشگرى و مثلاً جلوگيرى از به غارت بردن اشياى عتيقه و 

حفاظت كامل از اماكن باستانى در خور افتخار ايران
2- به جاى تسهيل سير و سياحت مردم براى ديدن آثار فاخر تاريخى
3- به جاى حمايت از ساخت ميهمان پذيرهاى كم هزينه كه مردم در 

ايام تعطيلات و سفرها در خيابان ها نخوابند
4- به جاى حمايت از صنايع دستى در شهرها و روستاها و عشاير 

5- به جاى اينكه برود ببيند گبه بافى كرمانشاه چه بلايى بر سرش 
آمده و مى توان مشكلات مالى گبه سازان را حل كرد و هزاران فرش و 

گليم و گبه باف را سر و سامان بخشيد.
6- به جاى تبليغات گسترده به منظور معرفى جاذبه هاى توريستى 
ايران دست كم از همين شبكه هاى صدا و سيما و مطبوعات داخلى و 

در صورت امكان رسانه هاى بين المللى 
7- به جاى هزار كار لازم كه مى تواند تعداد توريست هاى خارجى را 

افزايش دهد
8- به جاى درخواســت كمك از مردم براى مرمت و بازســازى آثار 

تاريخى و خانه هاى قديمى و ثبت رسمى آن ها
9- به جاى جلســه همكارى ســرمايه داران و هتلداران براى مرمت 
1000 كاروانســراى تاريخى در ايران، تبليغ لذت و طراوت و حالات 
عرفانــى زندگى در صحارى ايران زير ماهتاب خيال انگيز كهن ترين 
كشور جهان و شب روى بام گلين خانه هاى كويرى خفتن لذتى كه 
خبرنگار و عكاس مجله نشنال جئوگرافيك در سفرى به تهران و چاپ 

شماره اى ويژه آن را شيرين ترين خاطره عمرش مى نامد
10- به جاى دعوت از استادان باستان شناسى و معرفى آثار باستانى 

ايران
11- به جاى مطالعه روش هاى منطقى و معقول كشــورهايى چون 
تركيه همسايه ايران كه اكنون بار ديگر رونق توريستى خود را بازيافته 
و دوبى و امارات متحده كه فرودگاهى براى پذيرش 90 ميليون مسافر 

را ساخت و تبليغ مى كند
12- به جاى اينكه بازرسانى بفرستد، ببينند فرودگاه هاى بين المللى 

كشور چه وضعيتى دارند؟
13- به جاى آنكه سرى بزند به تركيه، دوبى، به جمهورى آذربايجان 
و ببيند چطور جلب توريست مى كنند، چگونه  ترك ها از مقبره قونيه و 
مزار مولانا جلال الدين محمد بلخى مشهور به رومى كه يك بيت شعر 
به تركى نگفته است، شهرت جهانى براى تركيه و ميلياردها دلار براى 
خزانه به دست مى آورند و براى اينكه ببيند باكو با چند كاروانسراى 
شاه عباســى و تعدادى آثار باستانى و تاريخى چقدر مشترى جذب 
مى كند. ببيند دبى و ابوظبى كه آثار باســتانى ندارند كاخ هاى بابل و 
تخت جمشيد مصنوعى ساخته اند و با آن همه عجايب و حتى پيست 
اسكى با برف مصنوعى ميهمان جلب مى كنند، برود گشتى در مجلات 

توريستى بزند.
14- مجله نشنال جئوگرافيك متعلق است به مؤسسه جغرافيايى ملى 
آمريكا و از ســال 1888 م در حال نشــر است، مجلات فرعى و يك 
تلويزيون دارد، هيچ ارتباطى با دولت آمريكا ندارد. بارها خبرنگاران و 
عكاسان اين مجله از سال 1888 تا چند سال پيش به ايران آمده اند. 
كافى است درخواســت كند بيايند و از آثار باستانى و اسلامى ايران 

ديدن كنند و گزارش و رپرتاژ آن را چاپ كنند.
15- يك جشــنواره بزرگ سراسرى پر ســر و صدا از غذاهاى ايرانى 

ترتيب دهد.
ايشــان در اولين گام شايد به نشانه سپاسگزارى از لطف آقاى رئيس 
جمهور به سرخه سمنان مى رود، با عكاس و فيلمبردار و از پلاك منزل 

پدرى دكتر روحانى در سرخه رونمايى مى كند.
نگاهى به كشورهاى جهان بكنيد. براى پوتين يا خانم ترزامى يا اوباما و 
پدر و پسر بوش و كلينتون و همين ترامپ كه خيلى هم خودنماست 
كســى از نهادهاى دولتى جرئت كرده در دوران حياتشان تا اين حد 

چاپلوسى كند؟
اين كار فقط يك خوش خدمتى و تملق بى مزه بود، هيچ اســتقبالى 
از آن نشد. مردم واكنش هاى بدى هم بدان نشان دادند، در حقيقت 
آقاى مونسان خواست رئيس جمهور را خوشحال كند، كارش اثر منفى 

به جا گذاشت.
در هر صورت ايشان مى توانند با ارائه يك كارنامه قابل قبول از اقدامات 
مثبت و مفيد خودشان بيشتر به رئيس جمهور خدمت كنند تا با اين 
كار غيرضرورى كه اگر در كشورهايى با نظام قبيله اى و فاميلى عقب 
مانده عادى است، در ايران شايسته نيست و ديديد هيچ كس ايشان را 

تشويق نكرد و شايد رئيس جمهور هم خوشش نيامده است.
به نظرم بسيار خوب اســت كه رياست جمهورى بخشنامه اى صادر 
كند و اطرافيان و مقربان را از اقدام خود كرده و نسنجيده اى كه رايحه 
تملق و چاپلوسى و خاكسارى مى دهد، منع فرمايد. اين كار كاملاً به 
ضــرر وجهه آقاى روحانى بود. احمد توكلى در توييتر خود نوشــت: 
على(ع) فرمودند به صورت مداح خويش خاك بپاش. مخاطبان زيادى 
در شبكه هاى مجازى گفتند از اين حركت بيزارند و آقاى روحانى بايد 
جلوى اين چاپلوسى ها را بگيرد. اطلاعيه سازمان ميراث فرهنگى نيز 

خنده آور از سر طفره رفتن بود و كسى آن را جدى و معقول نيافت.
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3- موج دريا- لقب حضرت عيسى(ع)

زنده  چشم-  آرواره-  شايسته-   -4
كننده

5- نوعى طبل كوچك كه با چوب مى 
نوازند- لقب پيامبر اكرم(ص) پيش از 

اسلام- حرف همراهى
جامه-  طلا-  بند-  درآمد  پيش   -6

شترعرب
باردار شيميايى- لباس ضربه  7- ذره 

گير ورزش تكواندو- گريخته
حر-  روغن-  گشاد  دهان  ظرف   -8

صفحه الكترونيكى
9- اقصر راه ها نسبت به بقيه مسيرها- 

هيزم- پيش
خارجى-  پول  مشبك-  پارچه   -10

خاندان- صوت نداى بى ادب
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جامد  مخلوط  محلى-  مرغ  تخم   -15
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پسوند  ناشنوا-  آب  مثنوى-  ساز   -6
شباهت- اتاق كار پزشك

و  كنونى  عراق  در  باستانى  شهرى   -7
وقت-  ابراهيم(ع)– هيچ  زادگاه حضرت 

ميوه ريز مربايى
8- تحيت و سلام- آبجى- پاك نهاد

نفر-  يك  روانى  كيفيات  مجموعه   -9
نوعى موتور درون سوز- به هم چسبيده

صوت  بااهميت-  ابوالبشر(ع)-   -10
نفرت- من+تو

11- علمى كه درباره خداوند بحث مى 
حضرت  عصر  هم  فرعون  وزير  كند- 

موسى(ع)
گونه  پرزدار–  نوعى چرم  نخست-   -12

برجسته- خشك مزاج
شايسته-  شده-  واقع  اتهام  مورد   -13

منتسب به آخرت
14- حرف آخر- دوست داشتن- جايگاه 

و مقام- اولين تبلت ايرانى
شش  خودروى  نوعى  بدشانسى-   -15

درب تشريفاتى

سخنگوى وزارت بهداشت بيان كرد
تأخير 9ماهه در پرداخت كارانه 

و مطالبات دارويى
ســخنگوى  ملت:  خانه 
درمان  بهداشــت،  وزارت 
و آموزش پزشــكى گفت: 
هيئــت امنايــى كــردن 
بيمارستان ها در طول 15 
كندى  به  گذشــته  سال 

انجام شده است.
ايرج حريرچى تأكيد كرد: 

دولت هميشه در واگذارى امكانات و اختيارات خود كُند عمل مى كند، اما 
هيئت امنايى كردن، راهى اصلاحى و طولانى مدت است.

وى بــا بيان اينكه بيش از 12 هزار ميليارد تومان از بيمه ها طلب داريم، 
تصريــح كرد: در اصل حقوق پرداختى به پرســنل جــز مواردى اندك، 
تأخيــر وجود ندارد، بلكه در پرداخت كارانه و داروها تأخير 9 ماهه وجود 

دارد.

از سوى مسئولان مطرح شد
نحوه پرداخت عوارض فرودگاه نجف و 

قول كاهش هزينه حمل و نقل
جامعه: بهرام قاسمى سخنگوى وزارت امور خارجه درباره پرداخت مبلغ 
10 دلار عــوارض ورود در فرودگاه نجف گفت: دولت بغداد با بيان اينكه 
مسئوليت و اداره اين فرودگاه به بخش خصوصى واگذار شده است، اعلام 

كرده كه نمى تواند، اقدامى را در اين راستا صورت دهد.
وى در عيــن حال تصريح كرد كه زوار ايرانى مى توانند، معادل ريالى 10 

دلار را پرداخت كنند و مجبور به پرداخت اين مبلغ به دلار نيستند.
از سوى ديگر مجيد آقابابايى دبير ستاد مركزى اربعين حسينى نيز درباره 
قيمت حمل و نقل زائران اربعين گفت: تفاوت قيمت با سال قبل وجود 
ندارد؛ البته مســئولان ذى ربط در اين حوزه قول داده اند كه قيمت ها در 

برگشت 10 درصد كاهش يابد.
وى افزود: در هر حال اين حمل و نقل هم مربوط به بخش خصوصى است 

و آن ها بر اساس عرضه و تقاضا رفتار مى كنند.
 

مديرعامل سازمان بيمه سلامت:
5/5 ميليون نفر در كشور 

دو دفترچه بيمه دارند
سازمان  مديرعامل  مهر:   
بيمــه ســلامت گفــت: 
خدمات رايگان بهداشــت 
و درمان بــه جاى برخى 
ثروتمنــدان، بايد اقشــار 
تحت  را  جامعــه  ضعيف 

پوشش قرار دهد.
طاهر موهبتى اظهارداشت: 

حدود 5/5 ميليون نفر از دو بيمه همزمان اســتفاده مى كنند و ما شاهد 
همپوشانى بيمه ها هستيم.

موهبتى گفت: بايد 5/5 ميليون همپوشــانى با تأمين اجتماعى را حذف 
كنيم، برخى افراد با اينكه ثروتمند هســتند، ولى بيمه روستايى دارند. 
واقعيت اين اســت كه تا زمانى كه همه طرح ها الكترونيكى و سيستمى 

نشود، وقوع چنين تخلفاتى دور از ذهن نيست.

خـبــر

يكشنبه   14 آبان 1396
 16 صفر 1439 5 نوامبر 2017  سال سى ام    شماره 8540 

3000737274
سامـانـه پيـامكـى  

صـفـحه اجـتماعى
انتقادها، پيشنهادها و ايده هاى خود را از طريق  اين پيامك 

به گروه اجتماعى ارسال فرماييد.
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